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BONYHÁDI SPORTCENTRUM 

 

Bonyhád Város Önkormányzati Képviselő-testülete a 27/2018. (II.15.) számú határozatával, 

az önkormányzat közfeladatainak hatékonyabb ellátása érdekében Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 41. § (6) bekezdés és az 

államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 7/A. § felhatalmazása alapján 2018. április 

1. napjával megalapította Bonyhádi Sportcentrumot. A költségvetési szerv székhelyéül a 

Bonyhádi Sportcsarnok szolgál, amely természetben a 7150 Bonyhád, Jókai u. 3. sz. alatt 

található.  

Az intézményhez tartozó telephelyek, létesítmények:  

1. Bonyhádi Sportcsarnok 

2. Bonyhádi Sporttelep 

3. Bonyhád-Majosi Sporttelep 

4. Bonyhád-Börzsönyi Sportpálya 

5. BÁI Széchenyi Iskola műfüves sportpálya 

6. Budai utcai Karate-terem 

7. Perczel Kúria 

8. Perczel Pihenő Park 

9. Váraljai Ifjúsági Tábor és Bakancsos Házak 

A Bonyhádi Sportcentrumhoz tartozó telephelyeken az utóbbi években hatalmas mértékű, 

soha nem látott fejlesztések valósultak meg. A Bonyhádi Városi Sportcsarnok 2018-as teljes 

átépítése, a Váraljai Ifjúsági Tábor és Bakancsos Házak több éven át tartó, folyamatos és 

tervszerű fejlesztése, a Bonyhádi Sportpálya megújulása, a Perczel-kúria újjáépítése és a 

Perczel Pihenő Park kialakítása olyan beruházások voltak, amikre méltán lehetünk nagyon 

büszkék. Ezen projekt-megvalósulások kapcsán 3 milliárd forintnál is nagyobb értékben 

gyarapodott az önkormányzati vagyon az elmúlt években. 

A 2023-es év is az intézményi fenntartásról, a telephelyek üzemeltetéséről szólt, hiszen az 

előbb említett nagy fejlesztések befejeződtek. Intézményünk fenntartásában és 

üzemeltetésében lévő három – Bonyhád, Sport utcai, majosi és börzsönyi - szabadtéri 

sportpálya élőfüves felületeinek gondozásával/ápolásával kapcsolatosan újrakötöttük a 

szaktanácsadási megbízási szerződést a paksi szakember partnerünkkel, Lacza Józseffel. A 

szerződés határozott időre szólt, 2023. március 1. – 2023. október 31. napja között volt 

érvényes. A szakember irányt mutatott az ápolással kapcsolatos elvégzendő, időszakos 

munkák tekintetében. Tavaly több alkalommal tartottunk helyszíni szemlét és nem csak akkor, 

amikor valamilyen probléma merült fel. A munka elvégzéséért 35 000,- Ft/hó megbízási díjat 

fizettünk nyolc hónapon keresztül. A megállapodás tavaly módosításra került, kivettük belőle 

a Majosi Sportpálya telephelyünket, ahol nem úgy sikerült a közös munka, ahogy azt 

terveztük. Sajnos nem az iránymutatás szerint zajlottak az ottani munkák, így a tanácsadó 

kérte a módosítást. Mivel a szakértelme pótolhatatlan, 2024-ben is közösen fogunk dolgozni 

az élőfüves területek jelenlegi állapotának megőrzése érdekében 
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A tavalyi év költségvetési tervezés szempontjából kissé bizonytalan volt, hiszen egyrészt 

rendkívül magas energiaárakkal kellett terveznünk, másrészt nem lehetett tudni, hogy év 

közben hogyan fognak változni a tőzsdei árak. Csak szemléltetésképpen, amíg az 

energiaválság előtt 120-140 Ft/m3 egységáron tudtunk gázt vásárolni, addig ez a tavalyi évben 

709,32 Ft/m3 összegre emelkedett. A villamos-energia ára is jócskán megnőtt, 50 Ft/kWh 

árról 240,39 Ft egységárra emelkedett. 2023. március 1-e után a világpiaci rezsiárak 

folyamatosan csökkenése volt tapasztalható. Ennek, valamint a megfelelő önkormányzati 

intézkedések következményének tekinthető gazdaságos működtetésnek köszönhetően év 

végéig közel 20 millió forintot takarítottunk meg. A Központosított Közbeszerzési Eljárásnak 

köszönhetően most már fix árakkal lehet számolni, arra kell nagyon figyelni a tervezésnél, 

hogy az előírásoknak megfelelő plusz-mínusz 20 %-os mennyiségi tűréshatáron belül 

mozogjunk. 

2023-ben 14 fő dolgozott az intézményünkben, ebből nyolcan 8 órás, ketten 6 órás, négyen 4 

órás munkakörben végezték feladatukat, az egyik négy órás munkatársunkat megbízási 

szerződés keretein belül foglalkoztattuk. A költségvetési engedélyezett létszámunk csakúgy 

12 fő volt, mint az előző évben. Ebből 11 fő volt a betöltött, 0,5-0,5 fő státuszt a börzsönyi 

kolléga megbízási díjára, illetve a túlórák kifizetésére terveztünk. A nyári hónapokban nagy 

segítséget jelentettek részünkre az önkormányzat által kiközvetített diákmunkások, akik 

ilyenkor a Váraljai Ifjúsági Táborban tevékenykedő takarító kolléganőinket helyettesítik a 

Bonyhádi Sportcsarnokban, valamint segítettek a bonyhádi és a majosi sportpályán. 2023 

júliusában és augusztusban három-három fő diákmunkás segítette az intézményi 

feladatellátást.  

Tavaly is tartottunk intézményi megbeszéléseket, ahol az elvégzett munkáról, a mindennapos 

és aktuális feladatokról, valamint a jövőbeli teendőkről egyeztettünk. Figyelemmel kísértük a 

munkavállalók munkavégzésének idejét és minőségét, folyamatosan próbáltunk irányt mutatni 

a minél hatékonyabb és színvonalasabb feladatellátás érdekében. Az intézményi 

munkavállalók többsége állandó felügyelet és iránymutatás mellett igényesen és szakszerűen 

végezte munkáját 2023-ban is. Célunk, hogy tovább fejlődjön az intézményi szervezet, 

erősödjön a csapatszellem, a tökéletes munkavégzésre való törekvés iránti igény és a 

csapatban való közös munka. A tavalyi évben is erősítettük a csapathoz való tartozás érzését, 

aminek érdekében besegítettünk egymás feladatainak elvégzésébe, amennyiben az indokolt 

volt. Mostanra elmondható, hogy egy igazán összetartó közösséggé kovácsolódtunk, 

mindenki segít mindenkinek, ha szükség van az erőnk összevonására. 

A tavalyi év sem múlt el személyi változás nélkül. A Bonyhád-Majosi Sportpályára 2023. 

február 1. napjával érkezett új kolléga, aki pozitív emberi tulajdonságainak, kiváló 

munkavégzésének és nagy teherbírásának köszönhetően hamar beilleszkedett a csapatba. A 

Perczel-kúriában dolgozó rendezvényszervező kolléganőnk 2023. szeptember 10. napjával 

távozott az intézmény kötelékéből. Az áprilisi nyitást követően intézményen belüli 

átszervezéssel fogjuk pótolni a munkáját. 
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A 2023-as év béremeléssel indult és béremeléssel is zárult. A minimálbér és a garantált 

bérminimum kétszeri emelkedése miatt minden intézményi dolgozónak pozitív irányba 

változott a fizetése. Az önkormányzat jóvoltából, tisztán városi keretből a Bonyhádi 

Sportcentrum munkatársai is tizenkét százalék nagyságú béremelésben részesültek.  

Az év eleje labdarúgó teremtornák szervezésével kezdődött, rendeztünk Losonci Emléktornát 

és Kocsmáros kupát is. A XXI. Március 15. Kupa a legnagyobb sajnálatunkra Kovács Matyi 

Emléktornává egészült ki, ezzel is tisztelegve a tavaly januárban elhunyt egykori remek 

szervező emléke előtt. Nyáron szerveztünk edzőtáborokat, tavaly két hétig készültek a 

városban a Vasas-Akadémia kosárlabda csapatai, és több atlétikai egyesület választotta 

felkészülésük helyszínéül a Bonyhádi Sportpálya atlétikai felületét. A Váraljai Ifjúsági Tábor 

különösen a nyári táborozási időszakban teljesített nagyon szépen. Örömteli, hogy az idei 

előfoglalásokból már most látszik, hogy e tekintetben 2024-ben hasonló teltházas időszakokra 

számíthatunk. Társrendezőként segítettük az „Egy vérből vagyunk” jótékonysági futás 

bonyhádi rajtját, sőt, két kollégámmal ötvennél is több futott kilométerrel növeltük az 

intézményi teljesítményt. Tavaly először sikerült mindkét meghirdetett nyári napközis 

sporttábort megrendeznünk, az elsőben 24, a másodikban 22 gyermek vett részt. 

Hagyományosan augusztus végén újra megszervezzük a bonyhádi pedagógusoknak az 

elsősegély bemutató előadásunkat a Városi Sportcsarnokban. A városi Autómentes Napon 

ikertestvéremmel közösen tekertünk Bonyhádon, lezárva a Mozdulj Bonyhád! 2023 

programsorozatot. 2023. szeptember 29-én az Idősek Napja városi eseményt újra magas 

színvonalon rendeztük meg városi intézményi összefogással. Az eseményen részt vevő 600 

szép korú vendég magyar nótákat hallgathatott a Sportcsarnokban. Petőfi Gimnázium újra 

nálunk tartotta október végén a szalagtűző eseményét. A tavalyi évben is helyet biztosítottunk 

fogyatékos gyerekek sport délelőttjének és labdarúgó diákolimpia selejtező tornának. A 

teremfoci szezont az október 23-i amatőr tornával nyitottuk, december 2-án megrendezésre 

került a Bajnokok Tornája, ahol már „profi” játékosok is szerepeltek. 2023. december 9-én a 

Nemzetpolitikai Államtitkárság támogatásával, az önkormányzat és a Colonia Alapítvány 

közreműködésével megszerveztük a II. Összetartozás Kupa – XXV. Losonci István 

Emléktornát. A teremlabdarúgó sporteseményen hét határon túli és öt anyaországi csapat 

mérte össze a tudását. Decemberben még két nem intézményi szervezésű torna került 

lebonyolításra, lehetőséget nyújtva amatőr, versenyszerűen sportoló és öregfiúk játékosok 

sportolására. Korábban a teremszezon elképzelhetetlen volt a két ünnep közötti Benga kupa 

nélkül. Tradíció, hagyomány, rengeteg néző, izgalmas és színvonalas mérkőzésektől volt 

hangos a régi sportcsarnok. Ezzel egy időben ma már Bátaszéken, Kozármislenyben és 

Komlón is színvonalas tornát rendeznek, így most már évek óta nem sikerül megrendezzük 

ezt az eseményt. Az új teremszezonban megpróbáljuk majd az ünnepek előtti utolsó hétvégén 

megrendezni a foci tornát. Tavaly a két ünnep között Bejgliűző Amatőr Kupát szerveztünk tíz 

csapat részvételével. Érdekesség, hogy a saját szervezésű tornákon minimális hasznunk van, 

míg a más által szervezett eseményeken a bérleti díj bevételéből lényegesen több pénz marad 

az intézménynél. A Széchenyi Iskola udvarán található műfüves pálya nagy felújítása közel 

20 millió forintból valósult meg. Az MLSZ TAO programján keresztül megvalósult beruházás 

10 % önkormányzati önerő megfizetésével készült el, a tíz éves sportpályán a teljes 

játékfelület és a pálya körüli labdafogó háló is kicserélésre került. Az év utolsó napján az AC 
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Bonyháddal és Bonyhád Város Önkormányzatával közösen szerveztük és bonyolítottuk le a 

Szilveszteri Malackergető futást. A Bonyhádi Sportpályán megrendezett eseményen több 

százan búcsúztatták sporttal az óévet. A Perczel-kúria 2023-ban is kedvelt helyszíne volt 

családi, baráti és munkahelyi rendezvényeknek és szép számmal értékesítettünk 

szálláshelyeket is. 

A Bonyhádi Sportpálya atlétikai eszközeinek fejlesztését sikerült 2023-ban megvalósítani. A 

városi sportszervezetek támogatása tartalékkeretének terhére 1 850 000,- Ft összegből 

vásároltunk 37 verseny gátat, 10 gyakorló gátat, váltóbotot, mérőszalagokat, illetve egyedileg 

csináltattunk pályasáv jelző bójákat. Tavaly készíttettünk egy nagyon profi imázsfilmet az 

atlétikai felületről, amiben bemutattuk az infrastruktúrát és népszerűsítjük a 

szolgáltatásainkat.  

Az energiaválság következtében hozott intézkedések intézményünket is érintették. Bonyhád 

Város Önkormányzata a 174/2023. (IX.27.) sz. határozatában döntött a városi épületeket és 

intézményeket érintő takarékossági intézkedésekről. Ennek értelmében 2023. október 15. 

napjától 2024. április 15. napjáig a Perczel-kúria épülete zárva tart, valamint a Sport utcai 

telephelyen is csak egy öltözőépületet működtettünk egyszerre, tartva ezzel a tervezett 

energia-felhasználási tervünket. Ismét felfüggesztésre került az egyesületeket eddig segítő 

sportlétesítmény ingyenes használat, így az egyesületek is kiveszik a részüket a telephelyek 

üzemeltetéséből. Az ezzel kapcsolatos korábbi háromoldalú megállapodások módosításra 

kerültek. A sportlétesítményekben működő büfék bérleti díja továbbra is 150 000,- Ft/hó 

összeg, az üzemeltető vállalkozás 2024. december 31-ig szóló határozott idejű bérleti 

szerződéssel rendelkezik. 

2023 végén az intézményünkhöz tartozó összes telephelyünkön lejártak a villamos 

biztonságtechnikai tanúsítványok. Ennek ismeretében a Bonyhádi Sportcsarnok, a Perczel-

kúria, a Váraljai Ifjúsági Tábor és a Bonyhádi Sportpálya tekintetében felülvizsgálatra 

kerültek az érintésvédelmi, a tűzvédelmi szabványossági és villámvédelmi dokumentumok. A 

Budai utcai Karate-terem, a Majosi Sporttelep és a Bonyhád-Börzsönyi Sportpálya 

ingatlanokon az első kettő felsorolt dokumentáció került megújításra. A tárgyi munkát egy 

bonyhádi vállalkozó végezte el 1 307 700,- Ft értékben.  

Új kötelezettségként jelent meg 2023-ban az intézmény kiadási oldalán a turizmusfejlesztési 

hozzájárulás. A NAV a költségvetés és a tisztességes adózók védelméért, a turizmus-

vendéglátás ágazat fehérítéséért folyamatosan figyelemmel kíséri a szálláshely szolgáltatók 

Nemzeti Turisztikai Adatszolgáltató Központba továbbított forgalmi adatait. A hivatal 

kockázatelemző munkája során összeveti az NTAK adatokat a bevallások adataival, ha 

eltérést tapasztal, intézkedik. A jogszabály értelmében intézményünk 2023. április 1. napjától 

köteles a hozzájárulást fizetni, ami a kereskedelmi szálláshelyek nettó árbevételének a négy 

százaléka. A tavalyi évben, negyedéves bevallások során hozzávetőlegesen 1 000 000,- Ft 

hozzájárulást fizetett meg az intézményünk.  

Az összegzésből is látszik, hogy kollégáimmal nagyon sokrétű munkát végzünk. Remélem az 

is kirajzolódik a beszámolóból, hogy szeretünk dolgozni és új dolgokat megvalósítani. A 

korábbi években sok intézményi ingatlanfejlesztés valósult meg, 2023-ban jórészt fenntartási 



- 6 - 
 

és üzemeltetési feladatokat látott el az intézményünk. Nagyon fontosnak tartom ezt a munkát, 

hiszen az utóbbi évek fejlesztései és a jó gazda szerepe megkövetelik tőlünk, hogy a 

telephelyeink kiváló állapotát megőrizzük, biztosítva ezzel a még hosszabb távú minőség 

biztosítását.  

 

 

Bonyhádi Sportcentrum kiadásai 2023.01.01-2023.12.31. közötti időszakba 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2023.01.01.-
2023.12.31. víz gáz áram hulladék üzemanyag bérköltség összesen 

Sportcsarnok 107 656 2 558 692 2 082 845 171 600 0 27 221 636 32 142 429 

Sportpálya Bonyhád 368 275 1 978 662 173 640 24 102 471 379 4 398 910 7 414 968 

Sportpálya Majos -79 066 278 805 1 054 170 21 424 350 887 4 120 505 5 744 425 

Sportpálya Börzsöny 25 015 0 582 573 20 384 200 863 1 568 605 2 397 440 

Váraljai Ifjúsági 
Tábor 645 759 0 962 132 30 940 290 929 8 709 968 10 639 728 

Perczel-kúria 39 959 1 368 600 703 302 0 0 6 743 158 8 855 019 

Karate terem 0 0 0 0 0 0 0 

összesen 1 107 598 6 182 759 5 558 662 268 450 1 195 788 52 762 782 67 194 309 
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A BONYHÁDI SPORTCENTRUM INTÉZMÉNYI SZERVEZETI FELÉPÍTÉSE 

 

 

 

 

 

Intézményvezető

Pénzügyi-gazdasági 
ügyintéző                            

(6 órás munkakör)

Takarító (8 órás 
munkakör)

Takarító (8 órás 
munkakör)

Portás (4 órás munkakör)

Portás (4 órás munkakör)

Sportmunkatárs
(8 órás munkakör)

Gondnok Váralja (8 órás 
munkakör)

Pályagondnok Bonyhád (8 
órás munkakör)

Pályagondnok Börzsöny (4 
órás munkakör, megbízási 

szerződéssel)

Pályagondnok Majos (8 
órás munkakör)

Pályagondnok BÁI 
Széchenyi műfüves pálya 

(4 órás munkakör)

Rendezvényszervező
(6 órás munkakör)

Gazdasszony (8 órás 
munkakör)
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BONYHÁDI SPORTCSARNOK 

 

2023-ban visszatértünk a három évvel ezelőtti ritmushoz, újra teremtornák rendezésével 

kezdtük az évet. Ez jó előjelnek számított, hiszen az előző két évben sem a Losonci 

Emléktornát, sem a Kocsmáros Kupát nem tudtuk megrendezni. Az 1848/49-es hősök 

emlékére megrendezett Március 15. Kupa sajnos tavaly már Kovács Matyi Emléktorna is volt 

egyben. A torna egykori szervezőjének januári halála után szerettünk volna emléket állítani a 

remek szervező tiszteletére. 2023 februárjában a már szokásos légvárvilág rendezvényre adtuk 

ki a sportcsarnok küzdőterét. 2023. március 8-án a Városi Nőnapi rendezvény a különösen 

nagy érdeklődésre való tekintettel első alkalommal lett a Bonyhádi Sportcsarnokban 

megszervezve. Gyakorlatilag az esemény kinőtte a Művelődési Központ színháztermének 

befogadóképességét, Bereczki Zoltán zenés eseményén 800 hölgy szórakozott nálunk. 

Innentől kezdve jogos igény, hogy minden évben nálunk kerüljön megrendezésre ez az 

esemény.  

2023. július 10-14. között 24 fő részvételével sporttábort szerveztünk, a gyerekekkel együtt 

remek programokon vettünk részt, visszatérő táborlakók is voltak az újak mellett. Négy héttel 

később a második tervezett tábort is megtartottuk 22 fővel. Ez azért előre lépés, mert eddig 

még soha nem sikerült a második összejövetelt megtartani, noha mindig tettünk rá kísérletet. 

2023 augusztusában is vendégeink voltak a Vasas Akadémia kosárlabda sportolói, akik két 

különböző korosztályban kettő hétig edzőtáboroztak városunkban. Ezen időszak alatt 57 órát 

edzettek nálunk, a teremhasználatáért 684 000,- Ft bérleti díjat számláztunk ki a 

fővárosiaknak. A nyári szünet egyik utolsó napján megtartottuk a pedagógusoknak szóló 

gyakorlati elsősegély bemutatónkat, ahol közel száz fő vett részt. A bonyhádi mentősökkel és 

védőnőkkel közös program ismét nagyon hasznos volt, a stabil oldalfekvést, az újraélesztést 

és a kötözés alapismereteit gyakorolták vendégeink, illetve a légútba került idegen test 

eltávolításának menetét ismételték újra át. Az idei évben kiemelt figyelmet fordítottunk az 

anafilaxia kezelésére, az allergiás injekció beadására és a diabéteszes gyerekek napi ellátására. 

Fontosnak tartjuk, hogy amennyiben a bonyhádi fiatalokat iskolaidőben éri baleset, a 

pedagógus szakszerűen, gyorsan és hatékonyan tudjon segíteni a bajba jutottnak addig, amíg a 

szakemberek a helyszínre érnek. Szeptember 29-én ismét helyet adtunk az idősek Napja 

városi rendezvénynek. Több mint 600 nyugdíjas bonyhádinak szervezett az önkormányzat 

színvonalas estét, a vacsorával egybekötött ünnepségen magyar nótákra mulattak az örök 

fiatalok. A másik nagy volumenű, zenés-táncos rendezvény a Petőfi Gimnázium szalagtűzője 

volt, ahol szintén közel 700 meghívott vendég vett részt. A labdarúgó teremszezon 

októberben kezdődött a Forradalom Kupával. Decemberben öt hasonló sportesemény volt az 

épületben, ebből három saját rendezésű volt, kettőnél bérbe adtuk a küzdőteret. Mindegyik 

közül kiemelkedik az Összetartozás Kupa – XXV. Losonci István Emléktorna, amely a hét 

határon túli magyar csapattal vált ismét nemzetközivé. Székelyföldről, Kárpátaljáról, 

Muravidékról, Délvidékről és Felvidékről érkeztek csapatok a szinte három napos 

rendezvényünkre, amely a Nemzetpolitikai Államtitkárság támogatásával valósult meg. A 

csapatmunkából önkormányzatunk és a Colonia Alapítvány is kivette a részét. Sajnos a XXX. 
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Benga kupa rendezése továbbra is várat magára. A két ünnep közötti időszakban Komlón, 

Kozármislenyben és Bátaszéken is színvonalas teremtornát rendeznek. A játékosok sokszor 

egy-egy napon belül ingáznak két város között, hogy mindkét tornán részt vegyenek. 

Nagyobb összegű pénzdíjazással lehetne visszacsábítani és motiválni a minőségi csapatokat, 

ha azt szeretnénk, hogy a két ünnep között olyan színvonalú torna legyen városunkban, mint 

amilyen korábban volt. Tervünk az, hogy 2024-ben a karácsony előtti hétvégén tartjuk meg a 

tornát, mindenképpen szeretnénk a hagyományt tovább vinni, de ennek az az ára, hogy más 

időpontban kell megrendezzük ezt az eseményt.  

2023. december 10-én a Nemzetközi Erős Emberek Versenyének szolgáltunk helyszínül. Az 

ifj. Fekete László világbajnok által szervezett sporteseményhez hasonló rendezvény még nem 

volt városunkban. Nagyon látványos volt a kőgolyó emelés, a traktorgumi forgatás, a 

kamionhúzás, a koffercipelés és az autóemelés. A sportcsarnok teljesen megtelt, hiszen eddig 

sokan – köztük én is – csak a televízióban láttunk hasonló produkciókat. 

Az épület hétköznapi, iskolaidei kihasználtságát délelőttönként továbbra is a BÁI Széchenyi 

Iskola és az Arany János Gimnázium testnevelés órái tették ki.  Gyakorlatilag hétfőtől 

péntekig, 8.00 - 15.00 óra között, ami az iskolai 1-8. tanóra közötti időszakot ölelt fel, teljesen 

lefedte a Sportcsarnok használatát. Ennek ellentételezéseképpen a Tamási Tankerületi 

Központ 2023. január 1. napjától 960 000,- Ft/hó összegű bérleti díjat fizet részünkre (2024. 

január 1. napjától 1 100 000,- Ft/hó összegre emelkedett a bérleti díj mértéke). A felek közötti 

bérleti szerződés alapján heti 20 órát jogosultak a diákok sportolni az intézményben. A bérlet 

határozatlan időtartamú és a nyári szünet kivételével folyamatos, azaz 9,5 hó/év állandó 

bevételt jelent intézményünknek. A délelőtti órákban kaptak helyet a küzdőterünkön a 

tornaszobával nem rendelkező óvodai csoportok is. A tavalyi évben a Szélkakasos és a 

Malom Óvoda tagintézményekbe járó gyerekek is hozzánk jártak heti rendszerességgel 

sportolni. Az ezt követő időszakban diáksport- és városi sportegyesületek vették birtokba az 

intézményt. Közülük kiemelkedett a Bonyhádi Kosárlabdázók Sportegyesületének csapatai és 

sportolói, akik a hét minden napján, a délutáni óráktól egészen estig használták a létesítményt. 

Ennek ismeretében a hétköznapi kihasználtság a szeptember-május közötti hónapokban közel 

100 százalékos, ha a 8-21 óra közötti nyitvatartási időt vesszük figyelembe. A hétvégi 

kihasználtság elsősorban a létesítményt használó egyesületek versenyeztetésének 

ütemezésétől és a versenyidőszak hosszától függött. Novembertől márciusig, amikor a városi 

labdarúgó egyesületeknél zajlik a teremfoci és futsal versenyidőszak, gyakorlatilag még 

hétvégi napokon is szinte lehetetlen üres helyet találni, hiszen a BKSE felnőtt és utánpótlás 

csapatainak is ez a legmozgalmasabb versenyidőszakuk. A BKSE felnőtt csapata jelenleg a 

negyedik vonalnak számító NBII-es bajnokságban szerepel. A paksi Atomerőmű SE 

egyesületével kötött megállapodás három sikeres év után megszűnt. Ennek következtében egy 

teljesen új felnőtt csapat építése kezdődött. A csapat játékoskeretében is jelentős változások 

voltak, jelenleg két sportoló kivételével mindenki bonyhádi. A jövőbeni cél a keret egyben 

tartása lesz, illetve az, hogy az U18-as csapatból beépítsék a kiöregedő, ugyanakkor 

sportszakmailag alkalmas játékosokat a felnőttbe. A BKSE utánpótlás csapatai továbbra is a 

országos és regionális bajnokságokban szerepelnek, az edzéseiket és a hazai mérkőzéseiket a 

Bonyhádi Sportcsarnokban bonyolítják le. A városi infrastruktúra az egyesület minden 

igényét kielégíti. A növekvő egyesületi létszám miatt a küzdőtér hat palánkos kialakítása 
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egyre nagyobb szerepet kap. A korábbi évek beruházásának köszönhetően a palánkok 

magassága állítható, attól függően, hogy milyen korosztály használja a pályát. Ennek 

köszönhetően a legkisebb korcsoportok tornarendezésére is lehetősége van a BKSE-nek. Az 

egyesület hosszú távú tervei között szerepel egy belső közvetítésre is alkalmas 

kamerarendszer kiépítése. Ezzel bármilyen más – sportcélú vagy más intézményi/városi - 

esemény közvetítés is megoldott lenne. Amennyiben TAO sportágfejlesztési program által 

támogatott ez a beruházás, akár még városi önerővel is kiépíthető lenne. Az idei évben a 

kosárlabdákat szeretné lecserélni a klub, a régieket a sportcentrumnak tervezik átadni. 

Lecserélésre kerül majd két vállvédő szivacs és a kosárgyűrű hálók nagy része is. Az 

egyesület a tavalyi évben 3 600 000,- Ft bérleti díjat fizetett ki intézményünk részére, a 

2024/2025. évi TAO-s programjukba 2,6 millió forintos keretet állítottak be ezen költségek 

megfizetésére.  

A téli időszakban továbbra is meghatározó partnerünk és bérlőnk a Bonyhád Völgység 

Labdarúgó Club, akik a rossz idő beköszöntével a BKSE által meghagyott időpontokat 

töltötték fel edzéseikkel és mérkőzéseikkel, meghatározó bevételt generálva ezzel a 

sportcentrumnak. A Bonyhád-Börzsönyi SE is állandó bérlőnk, a majosiak nagyságrendekkel 

kevesebb alkalommal bérelnek nálunk termet, mint a másik kettő városi egyesület. 

A Bonyhádi Sportcsarnok a fellegvára a Bonyhádi Vasas Asztalitenisz Clubnak. Az egyesület 

kb. 20 igazolt játékossal rendelkezik, egy-egy szerdai edzés alkalmával akár tíz asztalon is 

folyt a játék. Az egyesület két csapatot indított a 2023/2024-es bajnoki szezonban, az egyik az 

NBII-ben, míg a másik a Baranya Vármegyei csapatbajnokságban próbál maradandót alkotni.  

Bonyhád Város Önkormányzata a 113/2023. (V.24.) számú határozata értelmében a bonyhádi 

székhellyel rendelkező sportegyesületek kedvezményes, 8 000,- Ft/óra bérleti díj 

megfizetésével használhatják a Bonyhádi Sportcsarnok küzdőterét. A szabadidős sportolók, 

társaságok 12 000,- Ft/óra bérleti díjon vehették igénybe a Bonyhádi Sportcsarnokot. A 

terembérlet egész napos sportolásra 120 000,- Ft, az egész napos zenés, táncos rendezvény 

esetén 300 000,- Ft fizetendő.  

 

A Bonyhádi Sportcsarnok épülete 

Az elmúlt évben fontos karbantartási munkákat végeztünk el az épületben. A Bodet 

eredményjelző készülékekben ismét több led lámpa is kiégett, a javítást és a készülék 

szervízelését a Pontos Idő Kft. kivitelezte, költsége 391 350,- Ft volt. A mobilfal szervízelését 

és karbantartását 100 000,- Ft + Áfa összegért oldotta meg az egykori kivitelező. A 

defibrillátor készülékünk orvostechnológiai felülvizsgálatát is elkészíttettük a tavalyi évben, 

ennek költsége 27 500,- Ft + Áfa összeg volt, valamint 88 995,- Ft bruttó összegért a lejáró 

gyermek és felnőtt elektródát cseréltük ki. A hat darab kosárszerkezetet ismét a Pannonsport 

Kft. tartotta karban 300 000,- Ft + Áfa összegért. Az öltözőfolyosón és a küzdőtéren 

rendszeresen kell gipszkarton javítási munkálatokat végeztessünk. Tavaly több alkalommal 

javíttattunk vészkijárati és beltéri nyílászárókat, ezt minden esetben egy bonyhádi 

vállalkozóval csináltattuk. Tágulási tartályt és a kültéri homlokzati világítótestek izzóit kellett 

cserélni 2024-ben. Az egyik öltöző gipszkarton falán vizesedés nyomaira bukkantunk ősszel. 
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A szomszédos zuhanyzóból hiányzó fugák levezették a vizet, ez okozta a problémát. A 

szakemberek feltörték a járólapot, lebetonozták és vízzáró réteggel látták el az aljzatot, ezt 

követően újra lapozták a zuhanyzót és kicserélték a sérült gipszkartont. 

Továbbra is megoldandó és állandón visszatérő probléma, hogy egy-egy eső alkalmával az 

épület egy pontja beázik. Érdekesség, hogy tavaly a leghevesebb esőzések alkalmával sem 

mindig jelentkezett a vizesedés. A nyugati oldalon, az emeleti lépcsőtől a lelátó felé van egy, 

vélhetően beázásból és/vagy páralecsapódásból eredeztethető probléma. Történtek már 

próbálkozások a beázás megszüntetésére, de teljesen kiszámíthatatlan a jelenség: hol eső 

esetén csepeg a víz, hol nem, volt olyan alkalom is, amikor nem esett az eső és mégis vizes 

volt a padló. A kivitelező most már teljes bizonyossággal állítja, hogy a bevilágító plexi 

szerkezete sérült és ott engedi be a vizet. A megoldás a plexicsere lesz, de az is elképzelhető, 

hogy 3,6 mm vastag üveggel váltják ki a sérülékeny elemet. A problémát 2024-ben szeretnénk 

kivitelezővel közösen és végérvényesen orvosolni.  

2023. február 4-i hétvégén tomboló nagy szélvihar több telephelyen, így a Sportcsarnok 

épületén is nyomot hagyott. A tetőn lévő hő- és füstelvezető rendszerhez tartozó külső elemek 

szigetelését bontotta meg a szél, amit az önkormányzat biztosítási káresetként rendezett a 

biztosítóval. A sérült elemek helyreállítása folyamatban van. 

A hő- és füstelvezető rendszer félévenkénti karbantartását elvégeztük. A TÜK Bt. végzi az 

intézményi telephelyeken a tűzoltó készülékek karbantartását és ellenőrzését, a tavalyi évben 

sem volt ez másként. Ezen kívül az épület telepített automatikus tűzjelző rendszer 24 órás 

felügyeletére és időszakonkénti karbantartására, ellenőrzésére vonatkozóan állandó 

szerződéssel rendelkezünk. A feladatokat a szekszárdi székhelyű Hircomp Kft. látja el. A 

Bonyhádi Sportcsarnok riasztó- és térfigyelő rendszerét saját magunk kezeljük egy, a 

telefonokra letöltött alkalmazás segítségével. Ezek lehetővé teszik, hogy telefonon keresztül 

megnézzük a kamerák élő felvételeit, ezáltal körül nézzünk az épületen belül és annak 

környezetében vagy akár azt is, hogy a riasztórendszert a távolból irányítsuk. 

2023 novemberében két darab AUX J SMART típusú, 3,5 kW teljesítményű klímát 

szereltettünk fel, egyet a klubhelyiségbe, egyet pedig az irodákba. Nyáron elviselhetetlen 

melegben kellett eddig dolgozzunk, a fűtési időszakban pedig sok esetben egy alapfűtésre 

elegendők lesznek a berendezések. A beruházás 745 000,- Ft-ba került. 

A felsoroltakon túl az épület a funkciójának megfelelően működik, minden felmerülő 

problémát próbálunk azonnal megoldani. 

Az épületen 15 kWh teljesítményű napelemes rendszer van telepítve, amely a tavalyi évben 

14 963 kWh mennyiségű villamos-energiát termelt.  

A földszinti elsősegély helyiséget továbbra is bérbeadással hasznosítjuk. 2022. március 1. 

napjától határozatlan idejű bérleti szerződést kötöttünk egy céggel, amiért 25 000,- Ft/hó 

bérleti díjat fizet a bérlő, aki irodaként használja a helyiséget.  
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A közüzemi mérőóra-állások változása 2023.01.01. – 2023.12.31. közötti időszakban 

 

SZOLGÁLTATÁSAINK 

 

Edzőtáborozások szervezése 

A Bonyhádi Sportcentrum alapítás utáni első új szolgáltatásai közé tartozott az 

edzőtáborozások szervezése. Az azóta eltelt időszakban remek kapcsolatokat alakítottunk ki 

patinás országos egyesületekkel, akik évről-évre visszatérnek hozzánk. Minden év 

januárjában körbe küldjük a prospektusunkat az ország azon egyesületei részére, akik 

potenciális partnereink lehetnek.  

Nyári edzőtáborozási lehetőséget kínálunk kosárlabda, kézilabda és teremlabdarúgó 

egyesületek, csapatok számára. A feladat továbbra sem könnyű, hiszen ezekben a 

sportágakban is a nyári hónapok a pihenésről és a regenerálódásról szólnak. A BKSE csapatai 

július végén, augusztus elején kezdik meg a felkészüléseiket a következő évi bajnoki 

küzdelmekre. Minden erőfeszítésünk ellenére a június közepétől július közepéig, végéig 

terjedő időszak minden évben kiesik a bérbe adható szabad bérleti lehetőségekből.  

Minden év elején aktualizáljuk az edzőtáborozás szervezésére vonatkozó reklámanyagunkat. 

A prospektus tartalmazza az igénybe vehető szolgáltatásokat mind a sportolás, mind 

szálláshely és vendéglátás tekintetében. A sportolás igénybevételénél ajánljuk a sportcsarnok, 

az atlétikai pálya, a szabadtéri sportpályák, valamint a Bonyhádi Termálfürdő sportpályái 

nyújtotta szolgáltatásokat. A szálláshelyek tekintetében a Petőfi Sándor Evangélikus 

Gimnázium Kollégiuma, a Koller Panzió, a Hotel Rittinger mellett a saját fenntartásban 

működő Perczel-kúria ajánlatait tartalmazza az összeállított anyag.  

Tavaly már hatodik alkalommal látogattak el hozzánk a Vasas Akadémia különböző 

korosztályú csapatai, 2023-ben az U14/A-B, az U16/A-B edzőtáborozott városunkban. A két 

hét alatt a csapatok 57 órát edzettek a sportcsarnokban, ezzel 684 000,- Ft bevételt képeztünk 

intézményünknek. A sportolók szállását és teljes ellátását a Hotel Rittingerben oldottuk meg. 

Ezzel a szolgáltatással nemcsak az intézményünk bevétele növekedett, hanem a helyi 

vállalkozások is profitáltak belőle. A BKSE vezetősége továbbra is partner ebben a 

kezdeményezésünkben, a fővárosi csapatok ugyanis az ő edzéslehetőségeiket kurtítják meg. 

Rugalmasak és támogatnak minket ezen szolgáltatásunk életben tartásában, ebben az 

időszakban a hazai utánpótlás játékosok a Széchenyiben edzettek. A sportcsarnokos 

Bonyhádi 

Sportcsarnok 

Mérőóra gyári 

száma 

Mértékegység 2023.01.01. 2023.12.31. 

 

Fogyasztás 

Gáz 13217917 m3 2 738 7 663 4925 

Víz I. 31825609 m3 15 15 0 

Víz II. 38213785 m3 1 049 1 263 214 

Villany 063110212 kWh 238 383 271 141 32 758 
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edzőtáborok szervezésében akkor tudnánk előbbre lépni, ha már a június-júliusi időszakra is 

tudnánk partnereket találni, azonban ez a korábban említett okok miatt továbbra is nagyon 

nehéz feladat. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Budapesti Atlétikai Világbajnokság 

 

2018 decemberében a Nemzetközi Atlétikai Szövetség Budapestnek ítélte oda a XIX. 

szabadtéri atlétikai világbajnokság rendezési jogát. A szervezés szempontjából óriási sikerrel 

zárult sporteseményt 2023. augusztus 19-27. között rendezték meg a kimondottan erre a célra 

épített, pazar Nemzeti Atlétikai Központban.  

A világ harmadik legnagyobb sporteseményéből szerettünk volna mi is profitálni. 

Készítettünk egy prospektust, amelyben a város nyújtotta lehetőségeket kínáltuk különböző 

nemzeti csapatok részére. A magyar és angol nyelven készült kiajánlóba bekerült a Bonyhádi 

Sportpálya, a Bonyhádi Termálfürdő, szálláshelyek üzemeltetői és konditermi szolgáltatások. 

Az igényes dokumentációt elküldtük a MASZ és a világbajnokságot szervező cég részére, 

akik visszajelzésük alapján ajánlották is különböző országok csapatainak városunkat. Konkrét 

megkeresések ugyan nem, de érdeklődések voltak, mégsem dolgoztunk hiába, hiszen egy 

olyan prospektust készítettünk el, amely bárhol és bármikor használható lesz a későbbiek 

folyamán. 
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Ünnepeld nálunk a szülinapod! 

2023-ben közel húsz születésnapi bulinak adtunk otthont. Az intézményünk által 

megszervezett összejöveteleken az animátori szerepet továbbra is képzett pedagógusok látták 

el, ők szervezik a programot, ők mozgatják a résztvevőket a sport és szórakozás területe 

mentén. Sportolnak, mozognak, játszanak, vetélkednek, versengenek, fejlődik a 

személyiségük, a közérzetük is jobb lesz egy-egy ilyen esemény után. A házigazda család az 

épületben kialakított klubszobát és mini konyhát ezeken az eseményeken a vendégek 

kiszolgálására használhatja. A bonyhádi és város környéki családok szeretik a programunkat, 

vannak olyanok, akik már négy éve folyamatosan nálunk rendezik meg a szülinapi 

mulatságukat. Az egyre növekvő érdeklődés miatt új pedagógus kollégákat vontunk be az 

animátori szerepkörbe. 

 

Nyári sporttáborok 

2023-ben két nyári napközis sporttábort hirdettünk meg. A nyári szünetben az elsőt július 

közepén szerveztük meg és igazán remekre sikeredett. 24 fővel indultunk neki a hétfőtől 

péntekig tartó mozgásdömpingnek, a tartalmas és mozgalmas programoknak köszönhetően a 

gyerekek bepillantást nyerhettek több sportág alapjaiba. Az egyéb kiegészítő programoknak 

köszönhetően igazán élménydús napokat töltöttünk együtt: volt foci, kézilabda, kosár, 

röplabda, túrázás, strandolás, bújócska, fogócska és számháború. Sajnos kollégáimmal a 

megnövekedett intézményi feladatok miatt már nem tudunk olyan aktív részesei lenni a napi 

programoknak, mint a kezdetek kezdetén. Két pedagógus, három szakedző és egy túravezető 

volt a táborlakókkal a programok alatt, a sok feladatunk ellenére a számomra legkedvesebb 

programra azért elkísértem a gyerekeket. 2018 óta a túrázás az egyik olyan nap, ami a 

túravezető kollégának is köszönhetően mindig tartogat új információkat, mindig hallunk 

érdekességeket, mindig történik valami, ami megbolondít minket a természetben. A 2018 óta 

minden nyáron megrendezésre kerülő sporttábor megszervezése presztízskérdés 

intézményünk számára. Ezzel is szeretnénk segíteni a családoknak a szünidei 

gyermekelhelyezésben és a gyermekfelügyelet megoldásában, összekötve azzal, hogy ezt a 

sport és szórakozás körvonalán haladva tegyük meg. Nagyon fontos számunkra, hogy a 

családok ne csak egy gyermekmegőrzőként tekintsen a programunkra, szívügyünk, hogy 

élményekkel gazdagodva távozzanak tőlünk a gyerekek a hét végén. Intézményünk a 

minőségi és színvonalas szolgáltatás-nyújtással tovább népszerűsödik, ezáltal a többi 

programunkra is szívesen jönnek majd a családok és bízhatnak a színvonalas 

szolgáltatásainkban. Egy-egy hetes sporttábort 20-25 fő között létszámmal a legoptimálisabb 

megrendezni, bevétel tekintetében is. A 27 000,- Ft/fő részvételi díjért napi háromszori 

étkezést, színvonalas programokat, állandó és biztonságos felügyeletet tudunk biztosítani. A 

tavalyi évhez képest napi 1 000,- Ft/fő áremelkedést hajtottunk végre, hiszen a megnövekedett 

szolgáltatási – leginkább az étkezési – árak emelkedése miatt. A nyereség fontos, azonban a 

szülők és gyermekek elégedettsége legalább ennyire fontos tényező, még akkor is, ha 

kevesebb a megmaradó profitunk. A nyár második, augusztus elején kezdődő táborunkban 22 

gyermek vett részt.  
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Teremlabdarúgó tornák 

Két éve nem kezdtük úgy az évet a teremtornák szervezését illetően, mint 2023-ban, hiszen 

20-ban és 21-ben sem tudtunk kupákat szervezni. Megrendezésre került a XXIV. Losonci 

István Emléktorna és a Kocsmáros kupa, valamint a hagyományos Március 15. Kupa is. 

Sajnos ez utóbbi a tavalyi évtő kezdve Kovács Matyi Emléktorna is lett, tisztelegve ezzel az 

egykori remek szervező emléke előtt. A Losoncira nyolc profi csapat, a Kocsmárosra tíz fél 

profi, a márciusi kupára pedig rekord számú, tizenhat amatőr csapat nevezett. Október 23-án 

az 56-os forradalom hősei előtt tisztelegve szerveztünk szintén az amatőr játékosoknak 

teremtornát, ahol kilenc csapat versengett a végső győzelemért. 2023. december 2-án 

Bajnokok Tornáját, egy héttel később pedig Összetartozás Kupát szerveztünk, öt anyaországi 

és hét külhoni magyar csapat részvételével. Két, külsős rendezésű teremtornának is otthont 

adtunk decemberben, a bérleti díjakból közel 200 000,- Ft-os bevételünk származott. A tavalyi 

év utolsó tornáját 2023. december 27-én bonyolítottuk le, aminek a bejgliűző elnevezést 

adtuk. A már korábban említett okok miatt „csak” amatőr sporteseményt tudunk ilyenkor 

rendezni. Idén mindenképpen szeretnénk a jubileumi XXX. Benga kupát is megszervezni, 

ehhez azonban alkalmazkodnunk kell a környező települések tornáinak időpontjához. 
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Bátaszéken, Komlón és Kozármislenyben is nagyon népszerű teremtornák vannak az ünnepek 

között, ezért a karácsony előtti utolsó hétvégén fogjuk megtartani ezt a komoly tradíciókkal 

rendelkező sporteseményt. 

A téli teremszezonban a városban működő labdarúgó egyesületek, így a BVLC, a Majosi SE 

és a Bonyhád-Börzsöny SE is kötelező jelleggel kell utánpótlás futsal bajnoki fordulókat és 

tornákat szervezzen. Ebben az időszakban a kosáregyesület délutáni, ki nem használt szabad 

óráiban jelennek meg legtöbbször bérlőként az egyesületek, ezáltal az önkormányzattól is 

kapott támogatás egy részét az intézményben költötték el.  

 

 

 

„Egy vérből vagyunk” jótékonysági futás 

 

2023. június 30-án városunkból startolt az „Egy vérből vagyunk” határon átívelő jótékonysági 

futás. Intézményünk társrendezőként vett részt a program lebonyolításában, az előkészítő 

megbeszélések már év elején kezdődtek. A rendezvény minden évben más anyaországi 

településről indul és mindig egy külhoni magyar településen ér véget. Ezúttal a Bonyhád és 

Gyergyószárhegy közötti 740 km-es távon lehetett csatlakozni a futáshoz. A futás útvonalán 

bárki bárhol csatlakozhatott a futókhoz, előírt táv soha sincs, mindenki a maga által 

teljesíthető kilométert rakja bele a közös munkába. Csapatmunka ez a javából, hiszen a 

résztvevők a mindennapos sport szeretetére, a jótékonykodásra, az egymáson segítés 

fontosságára és a magyarság határok feletti összetartozására hívja fel a figyelmet. A 

vöröskereszt és a vérellátó szolgálat jóvoltából vért is adhattak a jóakaratú emberek. 

Az esemény a Perczel-kúria parkjából indult, ahol a reggeli sajtóeseményen már több százan 

vettek részt. Elismert bonyhádi sportolók méltatták az eseményt és beszéltek a sportolás 

hosszú távú hasznáról. Balogh Vivien, a párizsi olimpiára készülő nyíltvízi úszó, Tamás Zsolt 

egykori ultratriatlon világbajnok és Baróti Árpád magyar bajnok röplabdázó is rajthoz állt. 
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Országos médiumok közvetítették a rajtot, így hazánkban mindenki egy kicsit Bonyhádra 

figyelt, remek marketinget szolgáltatva ezzel városunknak.  

Külön büszkeséggel töltött el, hogy a Bonyhádi Sportcentrum munkatársai nem csak a 

szervező munkából vették ki a részüket. Máté-Geisz Viki kolléganőm Szálkáig teljesített egy 

10 km körüli távot, jómagam Máté Róbert kollégámmal Decsig futottunk, mintegy 22-23 

kilométernyi egységet hozzárakva a CSAPAT kitartó és megsüvegelendő munkájához. Azt 

hiszem, hogy ezzel a sportteljesítménnyel remekül jellemeztük magunkat: szeretünk sokat 

dolgozni azért, hogy közösen sikereket érjünk el.  
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Zenés, táncos rendezvényeink 

 

Több korábbi esemény is bebizonyította már, hogy a Bonyhádi Sportcsarnok épülete nem 

csak sportesemények megrendezésére ad lehetőséget. Tavaly három zenés-táncos rendezvény 

is volt az épületben. 2023. március 8-án Városi Nőnapi rendezvényt bonyolítottunk le. 

Eredetileg a Művelődési Központban került volna megrendezésre a program, de a nagy 

érdeklődés miatt végül is a sportcsarnokban valósult meg. Bereczki Zoltán fergeteges 

hangulatú önálló estjén 800 hölgy szórakozott. 2023. szeptember 29-én ismét Idősek Napi 

városi rendezvényt szervezett az önkormányzat nálunk. Több önkormányzati intézmény közös 

munkájával, kiváló szervezés mellett 600-nál is több nyugdíjast sikerült megvendégelni. 

Gyönyörű díszítés, ízes ételek felszolgálása mellett magyar nótaest tette felejthetetlenné az 

estét. 2023. október 25-én a Petőfi Gimnázium ismét az épületben tartotta a szalagtűző bálját, 

több hetes előkészületek, próbák és remek lebonyolítás mellett. Több száz diák és azok 
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hozzátartozói ünnepeltek a sportcsarnok épületében, ahol már másodszor rendezett itt zenés 

eseményt az iskola. Ebből az eseményből 300 000,- Ft bevételünk volt. Ezeknél az 

eseményeknél nagyon fontos a hatósági előírások betartása. Az Országos Tűzvédelmi 

Szabályzat rendelkezik a biztonsági intézkedés betartásáról és a hatósági eljárás menetéről, 

amit minden hasonló rendezvénynél mi saját magunk kérünk meg vagy a bérleti szerződésben 

megszabunk a szervezőtől rendezési feltételként. 

 

 

 
  

 

BONYHÁDI SPORTTELEP 

Mint ahogy azt a bevezetőben írtam, 2023-es év az létesítmény és telephely fenntartás éve 

volt. Az előző évekhez képest kevesebb fejlesztés és beruházás történt intézményi 

vonatkozásban, ami történt, az jórészt eszközpark bővítés volt és a labdarúgó egyesületen 

keresztül valósult meg. 

A BVLC a TAO sportágfejlesztési programjának köszönhetően ismét több adaptert is 

beszerzett. A 2022-ben önkormányzati önerő támogatásával megvásárolt John Deere 

gyártmányú, X940 típusú nagy teljesítményű diesel fűnyíró traktorra beszerzésre került egy 

fűgyűjtő és egy vetőgép adapter. Előbbi 3 229 661,- Ft, utóbbi 5 069 269,- Ft összegbe került 

és mivel a pályázat nem fedezte a teljes költséget, így szükség volt 1 532 210,- Ft önerőre, 

amit az önkormányzat biztosított. Az egyesület 17 000 000,- Ft értékben szintén a TAO-s 

programon keresztül vásárolt egy 9 fős Toyota kisbuszt. Az egyesület a terem és kültéri 

sportpálya használatok után 2 400 000,- Ft bérleti díjat fizetett meg az intézményünknek. 
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Fentiek alapján a BVLC tárgyévben 9 millió forint feletti összeggel járult hozzá a közös 

teherviseléshez.  

 

Műfüves sportpálya 

Az éves kötelezően előírt karbantartási munkafolyamatok elvégzésre kerültek. A pálya 

karbantartása speciális, a munkafolyamatokat karbantartási naplóban vezetjük. Hetente 

fésülés és szemét összeszedése, kéthetente seprés és lehúzás az állandó feladat. A vonalakat és 

ragasztási pontokat havonta kell ellenőrizni, valamint évente egyszer boronálás és mélylazítás 

is ajánlott az MLSZ iránymutatása alapján. Az éves ellenőrzés 2023. május 23-án megtörtént, 

ahol az előírásoknak megfelelően mindent rendben találtak. 

A 2023-es évi intézményi költségvetésbe újra be lett tervezve a megépítés utáni második 

kiskarbantartás, ami felseprűzésből, tisztításból, dekompaktálásból, átkefélésből és 

ragasztásból áll. Az eredeti tervekhez képest tavaly nem kellett granulátumot pótolni, hiszen a 

mérések alapján elegendő szemcse volt még a pályán, ezért lényegesen olcsóbb volt a munka, 

mint az az eredeti árajánlatban szerepelt. A karbantartást most is a kivitelező Greenturf Kft. 

végzett el még augusztus elején 735 330,- Ft értékben. 

Jelenleg a Bonyhád Város Önkormányzata 49/2023. (III.29.) sz. határozatában foglaltak 

szerinti díjszabást alkalmazzuk. Ez a bonyhádi labdarúgó egyesületek tekintetében - 

felkészülési mérkőzések lebonyolítására - 20 000,- Ft/óra, a nem bonyhádi egyesületek 

35 000,- Ft/óra összegű bérleti díjat jelent. A BLVC-n túl a Majosi SE és a Bonyhád-

Börzsönyi SE is rendszeresen használta a műfüves pályát. Amikor az időjárási körülményeket 

tekintetében jobbnak látjuk, hogy inkább kíméljük a telephelyeinken lévő élőfüves pályákat, 

rendre ezen a borításon edzettek a csapatok. Ez általában novembertől márciusig jelent 

nagyobb igénybevételt. Az egyesületek az energiahatékonysági intézkedések alapján a 

rezsiköltségek fedezésében is részt vállaltak. Az egyesületekkel való elszámolás a TAO-s 

időszakhoz kötött, ezért nem naptári év szerint fizetik meg a Bonyhádi Sportpálya és 

Bonyhádi Sportcsarnok használata utáni bérleti díjakat. Nem bonyhádi egyesületek összesen 

26 órát használták tavaly a műfüvet. 

 

Élőfüves centerpálya 

A tavalyi évben is nagyon sok energiát fordítottunk a rendkívül érzékeny élőfüves területek 

szakszerű ápolására. Továbbra is a paksi stadion szakemberével, Lacza Józseffel álltunk 

jogviszonyban, akit megbízási szerződéssel foglalkoztattunk 2023. március 1. napjától 2032. 

október 31. napjáig. A megbízási szerződés alapján 35 000,- Ft/hó, azaz összesen 280 000,- Ft 

megbízási díjat fizettünk ki a tavalyi évben a szakembernek. Állandó kapcsolatban vagyunk 

vele, ő határozza meg a munkafolyamatokat, szabja meg, hogy mikor, mit és hogyan 

végezzünk el. 2023-ban a feladatellátás mindhárom bonyhádi kültéri sportpálya területére 

szólt, így a bonyhádi pályák mellett a majosi és a börzsönyi felületeket is felügyelte a 

szakember. 2023. július 1. napjával a Majosi Sporttelep kikerült az ellátandó felületek közül. 

A szakemberrel kiváló kapcsolatot ápolunk, tervezzük a közös munka folytatását 2024-ben is. 
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2023-ben először március végén kapta meg a felület a tápanyag-utánpótlást. A bonyhádi 

felületre 15 db 25 kg-os egységet kell kijuttatni nyolchetente, évente négy alkalommal. A 

műtrágya világpiaci ára is nagyon sokat változott az utóbbi években. 2023-ban - hasonlóan az 

egy évvel korábbi jól bevált gyakorlatunkhoz – is vásároltunk előre tápanyagot. 80 zsák 

műtrágyát szereztünk be 24 450,- Ft/zsák + Áfa áron már idei felhasználásra. 

Tavaly júniusban hasítási és homokpótlási munkálatokat végeztünk el, a felülvetés elmaradt, 

mert nem volt indokolt a munkafolyamat. A munkák elvégzéséhez már csak a homokoló 

adaptert kellett kölcsön kérjük a Paksi FC-től, a hasítást és – amennyiben szükséges – a 

felülvetést már saját adapterekkel és erőgéppel tudjuk elvégezni. A jó paksi kapcsolatnak 

köszönhetően újra ingyen kaptuk meg a szerkezetet. A homokoláshoz 15 m3 homokot 

vásároltunk közel 300 000,- Ft költségen. 50 000,- Ft munkadíjat fizettünk ki, illetve az 

adapter Paksról Bonyhádra, majd Bonyhádról Paksra szállítása bruttó 50 000,- Ft + Áfa 

összegbe került.  

2023-ben is sokat dolgoztunk a Bonyhádi Sportpályán. Kollégánk szabadságai, valamint a 

rásegítések miatt több alkalommal is füvet vágtunk, rendeztük a körletet és locsoló-rendszert 

üzemeltettünk. Ismerjük a munkafolyamatokat, rálátásunk van a munkafázisok időtartamára, 

tudjuk, hogy mihez mennyi időre van szükség. Továbbra is azt gondolom, hogy egy 

szerethető, igazán remek munkalehetőség a pályagondnoki állás, amennyiben magáénak érzi a 

kolléga a munkáját.  

Bonyhád Város Önkormányzata a Képviselő-testület 392/2020. (VI.25.) számú határozatával 

feladat-ellátási és használati megállapodást kötött a Bonyhád VLC-vel a városrészben 

található sportpálya használata tekintetében. A háromoldalú megállapodás – Bonyhád Város 

Önkormányzata, Bonyhádi Sportcentrum, Bonyhád VLC - 2025. június 30. napjáig az 

egyesület térítésmentes használatába kapta a sporttelepet a szabadidős és labdarúgó 

sportesemények lebonyolítása biztosítására. Ilyen sporteseményeknek minősülnek többek 

között a bajnoki mérkőzések, edzések, diáksport események, tornák és sportnapok. A 

megállapodással az egyesület kizárólagos használatot nem szerzett az ingatlan 

vonatkozásában, azt az előbb említett feladatok ellátása érdekében, a feladatellátáshoz 

szükséges mértékben és időtartamban használhatja. Az energiaválság hatásainak 

következtében a megállapodást felek módosították, amely tartalmazta, hogy az egyesület 

2023. december 1. – 2023. január 15. napja között egyáltalán nem használja a Sport utcai 

telephelyet. Vállalták továbbá, hogy a téli időszakban a telephelyen felmerülő rezsiköltséget 

negyedét használati hozzájárulásként megfizetik az üzemeltető részére.  

2023-ban egy nagyobb lélegzetvételű munka volt a korábban megsérült öntözővíz 

tartály/locsolóvíz-tározó javítása. Még 2022 szeptemberében jeleztük a sportpálya felújítását 

végző kivitelező felé, hogy a tározó felső része megsérült. Kiderült, hogy a bélelő fólia belső 

felén lévő szennyeződés súlya behúzta a tartály fém oldalát, annak teteje megrogyott. Rajtunk 

kívül az önkormányzat is felvette a kapcsolatot a generálkivitelezővel, véleményünk szerint a 

rossz technológia és kialakítás miatt sérült a tározó. Nem igazán akartak helyt állni az ügyben, 

elkezdődött a levelezgetés és az ötletelgetés, miközben már március volt és lassan újra 

üzembe kellett helyezni a locsolórendszert. A probléma megoldására nem maradt sok időnk, 

így egy bonyhádi vállalkozó segítségét kértük. A tározó felső, sérült elemeit lebontottuk, így 
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kisebb méretű lett a felépítmény. A benne lévő vizet az ÖTE segítségével kiszivattyúztuk és 

mindkét beesett bélelő geotextil fóliát visszahúztuk a helyére. Egy 4,5 m magas pózna került 

elhelyezésre a tározó közepén, amit nyolc helyen, műanyag bevonatos acél sodronnyal 

rögzített a kivitelező. A vázszerkezetnek és a megfelelő rögzítésnek köszönhetően nem 

fordulhat elő a korábbi sérülés. A kupola egy hegesztéses eljárású PVC hálóból készült, amely 

minimálisan átengedi a nedvességet, de a szél nem tud belekapni és a port és egyéb 

szennyeződéseket sem engedi át. A felépítmény most tökéletesen látja el a funkcióját. 

 

Atlétikai felület 

A labdarúgó egyesületekhez hasonlóan a képviselő-testület az AC Bonyhád tekintetében is 

döntött a pályahasználat biztosításáról. Az önkormányzat az AC Bonyháddal is feladat-ellátási 

megállapodást kötött az atlétika pálya használatát illetően. Bonyhád Város Önkormányzata a 

458/2020. (X.29.) sz. határozat alapján a club 2020. november 1. – 2025. október 31. napja 

között a sportági feladatok ellátása érdekében ingyenesen, ugyanakkor nem kizárólagosan 

használhatja az atlétikai pályát. Az atlétikai klubbal kötött megállapodás módosításra nem 

szorult a tavalyi évben, hiszen ők a fűtési időszakban egyáltalán nem is használják a Sport 

utcai telephelyet. 

Intézményünk egy képviselő-testületi döntés alapján továbbra is az igazoltan bonyhádi 

lakcímmel rendelkezők részére, regisztráció ellenében ingyenes rekortán atlétikai pálya-

használatot biztosít. A nem bonyhádiak részére a korábbi pályahasználati díjak nem változtak: 

egy havi bérlet 3 000,- Ft, a féléves bérlet 15 000,- Ft, az éves 30 000,- Ft-ba kerül, aki csak 

alkalomszerűen akar mozogni, 500,- Ft/alkalom áron teheti azt meg. Jelenleg közel kétszáz 

bonyhádi lakos regisztrált, ők ingyenesen használják a futókört. 2023-ban minimális összegű 

bevételre tettünk szert a nem helyi sportolók befizetett összegeiből. 

Előzetes reményeinkkel és a 2021-es adatokkal ellentétben sajnos lényegesen kevesebb 

atlétika egyesület és egyéni sportoló választott minket az edzőtáborozás helyszínéül. 

Érdeklődésünkre elmondták, hogy a korábbi fizető vendégeink közül tavaly sokan külföldön 

edzőtáboroztak vagy saját környezetben készültek a versenyidőszakra. Az AC Bonyhád 2023. 

május 17-én és 21-én két atlétikai versenyt is szervezett. A korábbi időpontban a Kölyökből 

Atléta Program regionális csapatversenyét rendezték meg a létesítményünkben. U10-es 

korosztályban hét, U12-ben tizenhárom csapat mérte össze a tudását. A versenyszámok között 

volt 8x50 méteres váltó, hat, illetve hét perces mini cooper futás, kislabda és vortex hajítás, 40 

méteres sprint-gát váltó, sprintváltó, ritmusszökdelés és abból való távolugrás. A 

csapatverseny jellegéből adódóan a nyolcfős csapatok egyéni eredményeit összeadva alakult 

ki a végső sorrend. A sporteseményre Tolna, Baranya és Somogy vármegyékből érkeztek 

sportolók. A kisebbek között a hazai csapat végzett az első helyen, ezzel kvalifikálták 

magukat a z Országos Fesztiválon való szereplésre. 2023. május 21-én a Bonyhád Open U20 

Liga és Top versenyen az ország elit sportolói és szakemberei vizitáltak városunkban. A 

Magyar Atlétikai Szövetség a junior korosztály számára írta ki a ligaversenyeket különböző 

versenyszámokban. Három ilyen versenyt rendeztek, ezeken az eseményeken pontokat 

lehetett gyűjteni, az összpontszámok alapján a versenyszámok 1-8. helyezettjeinek rendeztek 
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egy ligadöntőt. A sorozat pénzdíjas volt, ennek köszönhetően is nagyon erős mezőny 

képviseltette magát minden versenyen. A bonyhádi megmérettetésen 236 sportoló nevezett, az 

ország minden részéről összesen harminc egyesület képviselői látogattak városunkba. A 

Kőszeg, Diósgyőr, Békés, Szolnok, Kecskemét, Hernád, Salgótarján, Győr, Tatabánya 

csapatai mellett a nagy fővárosi egyesületek, mint a Ferencváros, a Vasas, az MTK és a 

Honvéd is atlétái is versenyeztek a Sport utcában. Összesen tizenhat versenyszám rendezésére 

került sor, U14 korosztálytól a felnőttekig. A sportolók 100, 200, 300 és 600 m síkfutásban, 1 

mérföld, és 5000 m, 100, 110 és 400 m gátfutásban indultak. Ezen kívül súlylökésben, 

távolugrásban és magasugrásban mérték össze a tudásukat. A sportesemény rangját mutatta, 

hogy olyan neves atléták is rajtvonal mögé álltak, mint a síkfutó Takács Boglárka és Kocsis 

Luca, akik a nyári atlétikai világbajnokságon is maradandót alkottak. De láthatták a nézők azt 

a Rózsahegyi Borit is, akik U18 korcsoportban világranglista vezetője volt a tavalyi évben. A 

versenyrendezés remekre sikeredett, összesen 45 versenybíró működött közre a 

sporteseményen. Ennek köszönhetően mind a versenyzők, mind a szakemberek nagyon 

elégedettek voltak a szervezés minőségével és újra csodákat zengtek a bonyhádi 

infrastruktúráról. Nagy előrelépés, hogy a 2024. május 11-i versenyt a MASZ felteszi a 

nemzetközi szövetség versenynaptárába, így valószínűsíthetően határon túlról is érkeznek 

majd sportolók a városba. 

Ezen események mellett városi atlétikai diákolimpiának, triatlon felkészülési versenynek, 

labdarúgó szövetség által szervezett kupának és játékvezetői fizikai tesztelésnek szolgáltunk 

még helyszínül.  

Szilveszter napján az önkormányzat, az AC Bonyhád és intézményünk szervezésében 

rendeztük meg a hagyományos malackergető futást, ahol több száz sportoló búcsúztatta 

futással az óévet. A jó hangulatú eseményen virslivel és teával kedveskedtünk a 

résztvevőknek. 

Rendkívül fontos, hogy 2023-ban is tovább tudtuk fejleszteni az atlétikai pálya eszközeit. 37 

db versenygátat, 10 db gyakorló gátat, váltóbotokat, mérőszalagokat és pályasáv jelző bójákat 

vásároltunk a 66/2023. (III.29.) sz. határozat értelmében. A 2023. évi városi költségvetésben a 

sportszervezetek támogatása 1 850 000,- Ft összegű tartalékkeretét fordítottunk a fejlesztésre.  

A pálya felülete jelenleg nem igényel semmilyen karbantartást. A tavalyi évben a pálya körüli 

vízelvezető csatornát takarítottuk ki, a háromévnyi használat után volt benne lerakódás bőven.  

 

Beruházás 

megnevezése 

TAO támogatás 

(Ft) 

Önkormányzati 

támogatás/önerő 

(Ft) 

Beszerzés bruttó 

összege (Ft) 

Fűgyűjtő adapter 3 229 661,- 0,- 3 229 661,- 

Vetőgép adapter 5 069 269,- 1 532 210,- 6 601 479,- 

Toyota kisbusz 17 000 000,-  0,- 17 000 000,- 

Összesen 25 298 930,- 1 532 210,- 26 831 140,- 
BVLC TAO-s eszközfejlesztések, 2023/24. támogatási év 
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Reklámszolgáltatások 

2023-ban öt új reklám-szolgáltatási megállapodást kötöttünk, így most már közel harminc 

partnerrel vagyunk kapcsolatban. Az egy és három éves kontraktusokból mintegy 1 500 000,- 

Ft + Áfa/év bevételre tesz szert az intézményünk. Terveink között szerepel, hogy minden 

évben legalább öt-hét új partnerrel kötünk szerződést, növelve ezzel a reklámtáblák számát és 

az ebből befolyó bevételek összegét. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fenntartás, üzemeltetés 

A telephelyünk energiafelhasználását minden hónapban nyomon követjük, csakúgy, mint az 

intézmény összes épületénél. A folyamatos ellenőrzés után ma már tisztán látható, hogy 

villamosenergia-felhasználás tekintetében nem a legoptimálisabb a kihasználtsági 

hatékonyságunk. Látjuk, hogy a projekt keretein belül kiépített 55 kW-os napelemes rendszer 

lényegesen többet termel jelenleg, mint amennyit a telephely elfogyaszt. Rendelkezésre áll 

3x315 A, ez a lekötött mennyiség is, a megvizsgált egy évben átlagosan 100 A fogyott. Az 

energiafelhasználás racionalizálásának megoldása továbbra is folyamatban van, hiszen itt 

feleslegesen van lekötve gyakorlatilag 800 A-nál is nagyobb mennyiség.  

Bonyhád Város Önkormányzata a 174/2023. (IX.27.) sz. határozatában döntött az energiárak 

miatt életbe léptetett takarékossági intézkedésekről. Ez érintette a Bonyhádi Sportpályát is, a 

racionális energiafelhasználás érdekében 2023. november végétől csak egy öltözőépületet 

használnak a sportolók. A telephelyet használó egyesületek egyedi megállapodásokat kötöttek 

az önkormányzattal, részt vállalva a rezsidíjak megfizetéséből.  

A tavaly februári szélvihar a Sport utcában is okozott károkat. A locsolórendszert működető 

vezérlést a külső időjárási körülményektől megóvó házikót szétszedte a szél. Maga a 

vezérlőegység is sérült, ezeket a biztosító kifizette az önkormányzatnak. A tüzivíz tározón 

lévő fóliát darabokra tépte szét a vihar, sajnos ennek pótlását saját költségvetésből kellett 

megoldani. A szél ereje akkora volt, hogy a centerpálya körüli négy oszlopon lévő 

lámpatestek teljesen elfordultak. Ezt jeleztük a kivitelező felé, aki kétszer próbálkozott a 
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probléma kezelésével. Először küldtek egy csapatot, akik nem tudták visszafordítani a 

reflektorokat. Másodszorra már egy sokkal profibb brigád érkezett, ők értettek a rögzítéshez 

és a fényerősség, valamint a fókusz eredeti állapotba történő visszaállításához is. Mint utólag 

kiderült, nem voltak rendesen összeillesztve az oszlopok elemei, így történhetett meg az eset. 

Olyan megoldást alkalmaztak, amivel végérvényesen kizárták a probléma újbóli előfordulási 

lehetőségét. 

A sportpályán található három lakás közül jelenleg kettőt is a Majosi SE sportolói bérelnek 

magánszemélyként az önkormányzattól. A harmadik lakásban egy gimnáziumi pedagógus 

lakik. A lakások bérbeadásából származó bevételt Bonyhád Város Önkormányzata szedi be a 

bérlőktől, míg intézményünk a lakások fenntartásának költségeit számlázza tovább a 

lakóknak. 

 

Tervek és fejlesztési lehetőségek 2024-ben 

A telephely gépparkját évről-évre, tervszerűen fejlesztjük, ebben a BVLC tökéletes partner, 

hiszen a sportágfejlesztési program lehetőségeit közösen próbáljuk maximálisan kiaknázni. 

Amennyiben lenne rá lehetőség, lyuggató és/vagy homokpótló adapter beszerzése lenne 

indokolt, ezeket jelenleg más cégektől vagy egyesületektől tudjuk bérelni, amikor szükség van 

rájuk. A homokpótló adapter hozzávetőlegesen 5 millió forintba kerül, míg a lyuggató, 

talajlazító közel 15 milliós kategória. A lyuggatót egyelőre felváltja az intézményi hasító, a 

kettő között az a különbség, hogy a hasítót ritkábban lehet használni, az a beavatkozás sokkal 

drasztikusabb. A lyuggatót akár minden második héten segíthetné a munkánkat, ennek 

használatával a talaj szerkezetét lehet lazábbá tenni, már ahol az alapadottságok ezt lehetővé 

teszik. Terv továbbá egy elektromos fűnyíró traktor beszerzése, amellyel az intézményi 

rezsiköltséget tudnánk csökkenteni. A pályakarbantartó eszköz bruttó 3 millió Ft-ba kerül. Az 

egyesület tervezi, hogy a következő TAO-s támogatási évben az élőfüves felületek 

karbantartásának költségét beépítik a pályázatukba. Az egyesület versenyeseményeinek és az 

igazolt labdarúgók számának növekedése miatt indokoltnak vélik még egy kisbusz 

beszerzését, erre is pályázni fognak.  

A sportpályát egy fő pályagondnok felügyeli napi 8 órás munkaidőben, akinek a pálya 

karbantartása, a sporttelep környezetének rendben tartása mellett az öltözők tisztántartása a 

feladata. Mivel jelenleg remek a kollektíva és a csapatmunka intézményen belül, rendszeresen 

segítjük egymás munkáját. Megbeszéljük az aktuális elvégzendő feladatokat, ha szükséges, 

irányt mutatunk a hatékonyabb munkavégzés érdekében.  
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A közüzemi mérőóra-állások változása 2023.01.01. -2023.12.31. közötti időszakokban 

 

BONYHÁD-MAJOSI SPORTTELEP 

A korábbi évek nagy fejlődésének üteme a tavalyi évben a Majosi Sportpálya tekintetében is 

lelassult. Az egyesület által 2022-ben és 2023-ban is beadott, közel fél milliárd forint összegű 

TAO-s fejlesztési csomagot, amely műfüves és élőfüves pálya építéséről, napelem 

telepítéséről és öltözőépület felújításról és bővítésről, világítás és fűtéskorszerűsítésről, 

épületszigetelésről és tárgyi eszközök beszerzéséről, géppark bővítésről szólt, egy az egyben 

elutasította a Magyar Labdarúgó Szövetség. Az igazsághoz tartozik, hogy már két éve, 

országos szinten, alacsonyabb osztályokban szinte minden ingatlan-fejlesztés elutasításra 

került. Az egyesületek február végi határidővel nyújthatják be a pályázatukat, ezt követően 

először működésre kapnak forrást, majd egy újabb határozatban a nyáron ingatlan-

fejlesztésre. Csak reménykedni lehet abban, hogy a következő évi keretből esetleg tudunk 

majd ingatlant is fejleszteni a majosi városrészben lévő telephelyünkön.  

Kisebb fejlesztések azért történtek egyesületi és intézményi finanszírozásból 2023-ban is. 

Intézményi költségvetésből kerültek kicserélésére 30 m hosszan az öltözőépület csatornái. Hat 

pad ülőfelületét sikerült közösen cserélni, valamint korlátfestésre is sor került. Egy egyesületi 

támogató jóvoltából klímaberendezést szereltek be a klubházba. 2023 őszén egyesületi 

fejlesztésből megkezdődött az élőfüves edzőpálya felújítása, ez várhatóan idén kora nyáron 

lesz használható. 

 

Fenntartás, üzemeltetés 

Az energiaárak drasztikus megemelkedése miatt minden eddiginél nagyobb jelentőségű 

tényező, hogy még racionálisabban foglalkozzunk az intézményi üzemeltetés és fenntartás 

kérdésével. Ez alól a Majosi Sportpálya sem kivétel, a tavalyi évben az egyesület is kivette a 

részét a megnövekedett energiaárak megfizetéséből. Bonyhád Város Önkormányzata a 

Képviselő-testület 393/2020. (VI.25.) számú határozatával feladat-ellátási és használati 

Bonyhádi 

Sporttelep 

Mérőóra gyári 

száma 
Mértékegység 2023.01.01. 2023.12.31. Fogyasztás 

Gáz  fogyasztás több 

mérőóra alapján 

m3 ------ ------ 806 

Víz lakások nélkül m3 ------ ------ 266 

Villany több mérőóra 

alapján, lakások 

nélkül 

kWh ------ ------ 29 680 

Villany betáplálás, 

megtermelt 

energia 

kWh 100 082 148 514 48 432 
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megállapodást kötött a Majosi Sportegyesülettel a városrészben található sportpálya 

használata tekintetében. A háromoldalú megállapodás – Bonyhád Város Önkormányzata, 

Bonyhádi Sportcentrum, Majosi SE - 2028. december 31. napjáig az egyesület térítésmentes 

használatába kapta a sporttelepet a szabadidős és labdarúgó sportesemények lebonyolítása 

biztosítására. Ilyen sporteseményeknek minősülnek többek között a bajnoki mérkőzések, 

edzések, diáksport események, tornák és sportnapok. A megállapodással az egyesület 

kizárólagos használatot nem szerzett az ingatlan vonatkozásában, azt az előbb említett 

feladatok ellátása érdekében, a feladatellátáshoz szükséges mértékben és időtartamban 

használhatja. Az energiaválság hatásainak következtében a megállapodást felek módosították, 

amely megszüntette az ingyenességet a használat tekintetében. A megállapodás tartalmazta, 

hogy az egyesület részt vállal az energiaárak megfizetésében. A kontraktus alapján egyesület 

vállalta, hogy 2023. december 1. – 2024. február 18. közötti időszakban nem használják a 

telephelyet, amennyiben mégis, úgy 2024. január 1. és február 18. közötti időszakban 

megfizetik a telephely villany és gázköltségeit. A lenti táblázatból is látszik, hogy 

hozzávetőlegesen 10 kW villamos-energia, nagyságrendileg 1 200 m3 gázenergia és 200 m3 

vízfogyasztás történt 2023-ben Majoson. A meghozott intézkedéseknek köszönhetően 

kevesebb gázt fogyasztott a telephely, mint az előző években.  

A telephely legnagyobb áramfelvételi pontja az öntözőrendszert működtető szivattyú 

energiaigénye. Egy-egy melegebb nyári hónapban 2 000 kW körüli villanyáram fogy, hiszen 

sokat megy a locsolórendszer, sokszor indokolatlanul is. A locsolórendszert az egyesület 

működtette az elmúlt évben is, az intézményi kollégának nem volt rálátása a kijuttatott 

vízmennyiségről. Az élőfüvet ezen a telephelyünkön is a paksi szakember felügyelte a 

megbízás alapján. A közös munka azonban itt június végével megszűnt, tekintettel arra, hogy 

nem igazán tudtunk együtt gondolkodni az ápolást illetően. Egy-egy helyszíni szemlén a fű 

állapota siralmas képet nyújtott, nagyon hiányos volt a gyökérzóna, a fű könnyen kitéphető 

volt. Ennek oka a túl sok kijuttatott vízmennyiség volt. Ebben az esetben a fű nem kell 

megkeresse lefelé a vizet, hanem minden megerőltetés nélkül felülről hozzájut, így nincs 

ösztökélve az erősödésre. Puha pályát akartak csinálni, de a pálya talajszerkezete rendkívül 

tömör, nem egy épített pálya, más kezelést igényel, mint akár a bonyhádi felület. Konklúzió, 

hogy kevesebb energia felhasználásával, nagyobb hozzáértéssel lehet haladni és eredményt 

elérni, ha nem ütközünk nehézségekbe.  

Még 2023 utolsó felében ismét bekértük az egyesülettől, hogy állítsák össze azokat a 

terveiket, amik alapján lehet számolni a 2024-es pályafenntartás kapcsán. A bekért írásos 

nyilatkozat tartalma alapján az 1,44 millió forintra tervezett éves összeget a 2024. évi 

intézményi költségvetés tartalmazza. 
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A közüzemi mérőóra-állások változása 2023.01.01. – 2023.12.31. közötti időszakban 

 

A Majosi Sportpályán is történt személyi változás 2023-ben. A Bonyhádra távozó kolléga 

helyére új munkaerő érkezett 2023. február 1. napjával, akinek munkájával maximálisan 

elégedettek vagyunk. A szintén teljes munkaidőben foglalkoztatott pályagondnok egy igazi 

csapatember, nagyon örülünk, hogy a csapatunkat erősíti. 

 

Rendezvényhelyszín  

A Majosi Sporttelep az utóbbi években számos közösségépítő rendezvényt szerveztek 

hagyományteremtő szándékkal. Ilyen volt a 2023. március 4-én harmadik alkalommal 

megrendezett kolbásztöltő fesztivál, amely egyéb más alkalmas helyszín hiánya miatt a 

sportlétesítményben került megrendezésre. De hasonlóan nagyszerű rendezvény a minden év 

júniusában megrendezésre kerülő majosi gyermeknap, amely egy nagyszabású városi 

rendezvénnyé nőtte ki magát. Az egész napos rendezvény a sport köré épül, számos egyéb 

kikapcsolódási és szórakozási lehetőséget nyújtva gyerekeknek és felnőtteknek egyaránt.  

A sporttelepen található klubhelyiség közösségi térként is szolgál a majosi településrészen, 

amelynek műszaki állapota lehetővé teszi, hogy kis létszámú rendezvényeknek otthont adjon. 

A Képviselő-testület a 175/2022. (IX.28.) sz. határozatában, javaslatunkra az energiaárak 

drasztikus változása miatt döntött arról, hogy a klubhelyiség kiadásakor megkülönbözteti a 

fűtési időszakban és a fűtési időszakon kívüli bérbeadást. Fűtési időszakban 80 000,- Ft/nap 

vagy 15 000,- Ft/óra, ugyanezek az árak fűtési időszakon kívül 40 000,- Ft-/nap vagy 10 000,- 

Ft/óra összeget kell fizetni a bérbe vevőnek intézményünk részére. Ez az összeg tartalmazza a 

rezsi és takarítás költségét is. 2023-ban hat alkalommal adtuk bérbe a klubhelyiséget baráti 

vagy családi rendezvények lebonyolítására. Az év második felében az említett okok miatt már 

nem támogattuk a bérbeadási igényeket.  

 

Tervek és fejlesztési lehetőségek 2024-ben 

Tekintettel arra, hogy TAO ingatlanfejlesztési programban az előző két pályázati évben 

semmilyen fejlesztést nem sikerült megvalósítani, az egyesület tervezi, hogy egy kisebb 

költségvetésű és műszaki tartalmú fejlesztésre adják be a pályázatukat. A 2024/2025. évi 

Bonyhád-

Majosi 

Sporttelep 

Mérőóra gyári 

száma 
Mértékegység 2023.01.01. 2023.12.31. Fogyasztás 

Gáz  1334049 m3 11740 12891 1151 

Víz I. (öltöző) 40467 m3 1 893 2089 196 

Víz II. 

(locsoló) 

16004772 m3 3135 3136 1 

Villany 2130022916 kWh 22 054 31 468 9 414 
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TAO ingatlanfejlesztési beruházás keretein belül szeretnék az élőfüves center pályát felújítani, 

valamint a meglévő öltözőépület és a klubház teljes belső felújítását valósítanák meg. 

Továbbra is fontos lenne, ha a telephely fenntartási költségeit csökkenteni lehetne. Látva az 

elmúlt évek telephelyi villamos-energia igényét, egy 10-12 kW teljesítményű napelemes 

hálózat kiépítése lenne indokolt és ésszerű. 

 

BONYHÁD-BÖRZSÖNYI SPORTPÁLYA 

Mint ahogy a bonyhádi és a majosi sporttelepeinket sem tudtuk 2023-ban TAO-s 

ingatlanfejlesztési-program és a szokásosan hozzáadott önkormányzati önerő segítségével 

tovább szépíteni, úgy a fejlődés Börzsönyben is elmaradt. A tavalyra tervezett fejlesztések és 

beruházások 2024-es megvalósítását tervezi a klub. 

Az egyesület idei évi tervei között szerepel, hogy a sportpálya talajszerkezetét felfrissíti. A 

Bonyhádi Sportpálya fejlesztése során 2020-ban több BVLC csapat is edzett a 

létesítményben, túlterhelve ezzel a pálya talaját. Az öltözők fűtési rendszerének 

modernizálása, a sportpálya körüli korlátrendszer végleges befejezése, valamint a kispadok, 

ülőhelyek és a lelátó rendbetétele is az idei évi tervek között szerepel.  

Az energiaárak növekedése miatt még sürgősebb lenne a korábbi felvázolt célok 

megvalósítása. Hosszú távú befektetési terv, amitől a létesítmény önfenntartóbbá válhat, a 

napelemes rendszer kiépítése lenne. Ismerve a telephely villamos-energia igényét, egy 7 kW-

os rendszer elegendő lenne Börzsönybe, aminek a bekerülési költsége nagyságrendileg 4 

millió Ft + Áfa összeg. Egy napkollektoros rendszer a HMV előállítását tenné lehetővé, amely 

a Bonyhádi Sportpályán már működik. A fejlesztéshez 4 db 25 kW-os sík kollektorra, 2 db 

300 literes bivalens bojlerre és az ezekhez tartozó elektronikára és vezérlésre lenne szükség. 

A fejlesztés a jelenlegi piaci árak mellett 2,75 m Ft + Áfa összegbe kerülne. A jelenlegi 

legnagyobb rezsiköltség a sportpályán a villamos-energia, aminek nagy részét az 

öntözőrendszer és a villanybojler igényének kielégítése meríti ki. A merészebb álmokban egy 

öltözőépület-bővítés is szerepel, ez azonban egészen biztosan nem 2024-ben fog 

megvalósulni.  

Bonyhád Város Önkormányzata a Képviselő-testület 394/2020. (VI.25.) számú határozatával 

feladat-ellátási és használati megállapodást kötött a Bonyhád-Börzsönyi Sportegyesülettel a 

városrészben található sportpálya használata tekintetében. A háromoldalú megállapodás – 

Bonyhád Város Önkormányzata, Bonyhádi Sportcentrum, BBSE - 2025. június 30. napjáig az 

egyesület térítésmentes használatába kapta a sporttelepet a szabadidős és labdarúgó 

sportesemények lebonyolítása biztosítására. Ilyen sporteseményeknek minősülnek többek 

között a bajnoki mérkőzések, edzések, diáksport események, tornák és sportnapok. A 

megállapodással az egyesület kizárólagos használatot nem szerzett az ingatlan 

vonatkozásában, azt az előbb említett feladatok ellátása érdekében, a feladatellátáshoz 

szükséges mértékben és időtartamban használhatja. Az energiaválság hatásainak 

következtében a megállapodást felek módosították, amely megszüntette az ingyenességet a 

használat tekintetében. A megállapodás tartalmazta, hogy az egyesület 2023. december 1. – 



- 31 - 
 

2024. január 31. között nem használja a börzsönyi pályát. Vállalták, hogy a 2023. október 15. 

– 2024. március 15. az egyesület minimálisan használja a pályavilágítást és az öltözők fűtését 

saját költségen oldják meg. Az egyesület a felnőtt és ifjúsági edzések összevont megtartását is 

vállalták, a költséghatékonyság miatt a Bonyhádi Sportpályán, a heti három alkalom helyett 

kétszer.  

A sportpályát egy fő pályagondnok felügyeli napi 4 órás munkaidőben megbízási szerződés 

keretein belül, akinek a pálya karbantartása, a sportpálya környezetének rendben tartása 

mellett az öltözők tisztántartása a feladata. A munkavállaló munkaideje után a Bonyhád-

Börzsöny SE-nél szertárosi feladatokat is ellát, ezáltal itt is egy kézbe összpontosul az 

intézményi és egyesületi feladat. A munkavállaló munkáját rendszeresen ellenőrizzük, azzal 

teljes mértékben elégedettek vagyunk. Megbeszéljük az aktuális feladatokat, ha kell, irányt 

mutatunk a hatékonyabb munkavégzés érdekében.  

 

A közüzemi mérőóra-állások változása 2023.01.01. – 2023.12.31. közötti időszakban 

 

MŰFÜVES SPORTPÁLYA A SZÉCHENYI ISKOLÁBAN 

Tavalyelőtt volt tíz esztendeje, hogy elkészült a Széchenyi Általános Iskola udvarán 

kialakított 20 m x 40 m nagyságú műfüves labdarúgó-pálya. Bonyhád Város Önkormányzata 

2012-ben a Magyar Labdarúgó Szövetség támogatásával közel 29 millió forintból építette 

meg a sportpályát. A létesítményt iskolai tanítási időben a Széchenyisek használják, aztán 

városi és diáksport egyesületeinknek van lehetőségük birtokba venni. Esténként baráti 

társaságok piaci alapon, bérleti díj fizetése ellenében jogosultak bérbe venni a sportpályát, 

amelynek kihasználtsága időjárásfüggő. Téli időszakban ritkábban, tavasztól őszig 

gyakrabban használják a sportolók a sportpályát. 

A borítás állapotát és minőségét minden évben egyszer, a korábbi együttműködési 

megállapodás alapján meghatározott feltételek szerint az MLSZ ellenőrzi. Ezen feladatok 

elvégzése az önkormányzat kötelessége és felelőssége. Az évenkénti karbantartást 2021 

nyarán elvégeztettünk. 2019-ben és 2020-ban azért nem lettek ezek a munkafolyamatok 

megcsinálva, mert már ekkor aktuális lett volna a hét-nyolc évente sorra kerülő teljes felújítás.  

2022-ben az MLSZ Tolna Megyei Igazgatósága célzottan hívta fel azoknak a tulajdonosnak a 

figyelmét, akiknek szavatossági időn túli pályáik vannak, hogy az OPP lehetőséget biztosít 

meglévő műfüves pályák felújítására. A felújítások során a beruházás költségének 90 %-át az 

MLSZ finanszírozza, a fennmaradó 10 %-ot kell az érintett önkormányzatoknak vállalni. A 

tervezett műszaki tartalom szerint a felújítás az eredeti tervek szerint 15,5 m Ft lett volna, az 

ehhez tartozó önerő mértékének vállalásáról döntött a képviselő-testület a 41/2022. (III.28.) 

Bonyhád-

Börzsönyi 

Sportpálya 

Mérőóra gyári 

száma 
Mértékegység 2023.01.01. 2023.12.31. Fogyasztás 

Víz 00059085 m3 917 985 68 

Villany 1957003496 kWh 20 106 24 998 + 245 5 137 
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sz. határozatával. 2022 szeptemberében megérkezett az MLSZ megállapodása, amelyben már 

19,2 m Ft-os projektár szerepelt, így a testületi határozat is módosításra szorult. Végül a 

162/2022. (IX.7.) számú határozatában a képviselő-testület 1 925 737,- Ft-ot biztosított a 

Széchenyi iskolában található műfüves pálya felújítására. Végül lebonyolítói és műszaki 

ellenőrzési díj önrészeként tovább 64 127,- Ft-ot kellett megfizetni, így pár ezer forint híján 

20 millió forintos lett a beruházás. A felek közötti együttműködési megállapodás a felújítás 

tekintetében 2022 augusztusában aláírásra került. Az önerő az MLSZ részére átutalásra került, 

a projekt a város 2022. évi költségvetéséből lett finanszírozva. Hosszas várakozás és 

huzavona után végül tavaly november végén került sor a felújításra. A pálya borításán túl a 

nagyon rossz állapotban lévő labdafogó háló is kicserélésre került, így a következő években a 

kisebb karbantartó munkafolyamattal kezelhető lesz a sportpálya.  

A felület 8 000,- Ft/óra összegért bérelhető. 2023-ben nyolc-tíz állandó, szabadidős társaság 

használta a sportpályát, ebből 808 000,- Ft bevételre tettünk szert.  

A sportpályát egy fő pályagondnok felügyelte a tavalyi évben is, napi 4 órás munkaidőben. 

Feladata a pálya karbantartása, közvetlen környezetének tisztán tartása, a bérleti 

jogosultságok ellenőrzése és a sportpálya nyitásának és zárásának biztosítása. Kollégánk a téli 

időszakban, illetve akkor, amikor az időjárás nem teszi lehetővé a kültéri sportolást, a 

Bonyhádi Sportcsarnokban végez munkát. 

A műfüves sportpálya energiaellátása a Bonyhádi Tanuszoda épületéből van megtáplálva, itt 

található az a villany almérő is, amely a fogyasztást méri. A 12 db, egyenként 400 W-os izzók 

5 kW-ot fogyasztanak óránként. A tavalyi évben összesen 579 kWh villamos-energiát 

fogyasztottunk a telephelyen, aminek ellenértékét, 77 810,- Ft-ot megfizettük a Bonycom 

NKft. részére.  

 

BUDAI UTCAI KARATETEREM 

A Bonyhádi Oyama Karate Egyesület és a Bonycom Kft. között, 2004. november 30-án kelt 

megállapodás alapján az egyesület ingyenesen használta Bonyhád Város Önkormányzatának 

tulajdonát képező, természetben a 7150 Bonyhád, Budai Nagy Antal utca 47. szám alatt 

található, edzőterem, karateterem megnevezésű ingatlant. Az ingatlan egyesületnek történő 

ingyenes odaítéléséről egy korábbi, 2003-as egy sportbizottsági határozat döntött. Bonyhád 

Város Önkormányzati képviselő-testülete a 192/2018. (XI. 22.) számú határozatával döntött 

az ingatlannak Bonyhádi Sportcentrumhoz telephelyként való csatolásáról.  

A Bonyhádi Oyama Karate Egyesület az évek folyamán egy országosan is elismert 

egyesületté nőtte ki magát. Komoly utánpótlás bázissal rendelkeznek, ragyogó eredményeket 

érnek el évek óta az országos megmérettetéseken. Az egyesületi tagok szám 40 felett van, 

megalapozva ezzel az egyesület bázisát. Az egyesületi tagok havi rendszerességgel tagdíjat 

fizetnek, amelyből hozzájárulnak az egyesület működéséhez és fenntartásához.  

2019. január 1. napjától ez egyesület bérleti szerződés alapján használja az ingatlant. Bonyhád 

Város Önkormányzati képviselő-testülete a 191/2018. (XI. 22.) számú határozatának 

rendelkezése alapján 44 000,- Ft/hó összegű bérleti díjat fizetnek intézményünknek.  
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2023 végén helyszíni szemlét tartottunk az épületben, ahol az önkormányzat műszaki 

osztályának kollégái is jelen voltak. Az épületben egy nem működő gáz bojler van telepítve, 

tervezzük annak villanyra történő cseréjét, valamint a régi világítótestek helyett újakat 

szereltetünk fel az idén. Erre az intézményi idei költségvetésben 1 000 000,- Ft-ot terveztünk 

be.  

 

PERCZEL MÓR PIHENŐPARK 

A pihenőpark a 2020-as megépítését követően került az intézményhez, miután építtetőként 

vettünk részt a projektben. A beruházással ismét egy nagyszerű, a családok részére kialakított 

közösségi térrel gazdagodott városunk. A projekt megvalósulásával egy régóta üresen álló 

városközponti ingatlan kapott új funkciót. Ez mellett külön öröm, hogy az elmúlt időszak 

bebizonyította, remek döntés volt megépíteni a parkot, amely rendkívül népszerű a 

kisgyermekes családok és az ifjúság körében. Ha arra jár az ember, de leginkább 

délutánonként, nyáron késő estig állandó pezsgés jellemzi a környéket. Az óvodás és 

kisiskolás korosztály imádja a játszótéri elemeket, a nagyobbak állandóan a skatepályát 

koptatják, a tinédzserek beszélgetnek a faházakban. 

2022-ben lejárt a projekt két éves garanciája, a támogatási elszámolás lezárult. Intézményünk 

a KÉSZ Kft. részére visszafizette a kivitelező által korábban jótállási biztosítékként letétbe 

helyezett 2 747 331,- Ft összeget. A projekt pénzügyi befejezését követően öt éves fenntartási 

kötelezettsége van az önkormányzatnak. 

Sajnos a vandálok az előző évekhez hasonlóan tavaly sem kerülték el a létesítményt. A park 

kerítéseinek pár elemeit két különböző alkalommal, valamint a pályaelemet egy alkalommal 

megrongálták. Az önkormányzat a szükséges feljelentést megtette az eljáró hatóság felé, 

azonban sajnos az elkövető(k) nem lettek meg, így a nyomozás lezárásra került. Célunk 

továbbra is az, hogy megóvjuk a park jelenlegi állapotát. A korábban felzerelt négy 

közterületi kamera működik, reményeink szerint a következő időszakban mindenki a 

funkciójának megfelelően fogja használni a parkot. 

A parkban található 19 db játékeszköz rendszeres, kötelező tanúsítására 2023. augusztus 8-án 

került sor. Az egyik játékelemnél – Moonsoon 4 forgóhinta – nagyobb karbantartásra volt 

szükség, itt a tányérhintákat kellett cserélni és az esési teret kellett homokkal feltölteni. A 

megtett intézkedéseknek köszönhetően az összes játékelem rendelkezik az előírásoknak 

megfelelő tanúsítványokkal, legközelebb 2026-ben kell ezzel foglalkozni. Az idei évben a 

skate pálya és a kondipark fog átesni tanúsítási eljáráson. 

 

PERCZEL-KÚRIA 

Mozgalmas éven vagyunk túl a Perczel-kúria tekintetében is, annak ellenére, hogy az élet csak 

tavasszal indult be, hiszen Bonyhád Város Önkormányzata az utóbbi két évben arról döntött, 

hogy mindkettő épületet a fűtési időszakban zárva tartja. Az energiaárak növekedése miatt és 

az ebből fakadó energiafelhasználás csökkentése érdekében meghozott városi intézkedések a 
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Perczel-kúria működését is nagymértékben befolyásolták, több másik intézménnyel 

egyetemben. Látva a korábbi évek fenntartási költségeit és a téli időszak szállásértékesítési 

adatait, a megnövekedett gáz és villamos-energia árak mellett nem lehet nyereségesen 

üzemeltetni a két épületet. Temperáló fűtés működik mindkét épületben, hogy ne történjen 

elfagyásból eredő kár. Ebben az időszakban elvégeztük az üzemeltetésből adódó karbantartási 

munkákat: ablak kilincseket javíttattunk, a vízlágyítókat tartottuk karban, ablakot tisztítottunk 

és függönyöket mostunk. A padláson lévő légelszívó rendszer szigetelése esett le több helyen, 

ezt kivitelező garanciában javította. A főépület park felőli homlokzata egy részén repedések 

jelentek meg, amelyet szintén generál kivitelező javított, ennek végleges helyreállítása 

jelenleg is folyamatban van. Az év folyamán több alkalommal permeteztünk gazt és 

takarítottunk ereszcsatornát. A parkban a Bonycom Kft. végezte tavaly is a fűnyírási 

feladatokat, illetve az ősszel lehullott levél intézményi összegyűjtése utáni elszállításában is 

segítségünkre voltak, amit ezúton is hálásan köszönünk. 2023-ban két fa is kivágásra került a 

parkban, ezt a munkát egy bonyhádi vállalkozó 160 000,- Ft összegért végezte el. 

 

Történelmi Emlékhely 

Hatalmas megtiszteltetés érte városunkat, hiszen a Magyar Kormány a 73/2023. (III.10.) sz. 

határozatában döntött arról, hogy Perczel Mór honvédtábornok szülőházát történelmi 

emlékhellyé nyilvánítja. A történelmi emlékhelyek az emlékezet olyan fontos helyszínei, 

amelyek nemzeti, felekezeti, regionális vagy kisebbségi szempontból kiemelkedőnek 

minősülnek. Bár gyakran fontos építészeti alkotások, nem elsősorban műemléki szempontok 

alapján számítanak jelentősnek, hanem kiemelkedő történelmi szerepük miatt. Lehetőséget 

nyújtanak arra, hogy a hozzájuk ellátogatók számára megtapasztalhatóvá tegyék a magyar 

történelem sorsfordító eseményeit. Jelenleg hatvannál is több emlékhely található az 

országban, amelyek jelentőségét a Nemzeti Emlékhely és Kegyeleti Bizottság javaslata 

alapján kormányrendelet ismerte el. Ezek egységes megjelöléséről a Nemzeti Örökség 

Intézete gondoskodott. Az emlékhelyeken egy sztéle – vésett feliratokkal ellátott nagyméretű 

kőtábla - teszi könnyen felismerhetővé magát a helyszínt, amelyek tömören tájékoztatják azok 

jelentőségéről az érdeklődőket. A műalkotások Zsigmond Attila tervei alapján készülnek, 

nagy örömünkre 2024. május 23. napján a kúria udvarán is felállításra kerül a mi táblánk. A 

NÖRI munkatársai helyszíni szemlén már városunkban jártak január végén, amikor is 

közösen kijelöltük a tábla pontos helyét a parkban. 
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Rendezvényhelyszín 

A rendezvénytermet tavaly esküvőkre, esküvői fotózásra, osztálytalálkozók, családi és céges 

rendezvények lebonyolítására adtuk bérbe. Helyet adtunk gimnáziumi szalagtűző fotózásnak, 

német önkormányzat és székely szövetség programjának, véradásnak, intézményi és egyéb 

városi egyesületi előadásnak és óvodai továbbképzésnek. 2024 áprilisában a Völgységi 

Motoros Egyesület meghívására Talmácsi Gábor világbajnok motoros tartott előadást nálunk. 

Májusban a Völgységi Múzeummal közösen szerveztünk színvonalas előadásokat az 

Emlékhelyek Napja alkalmából. Június utolsó napján az „Egy vérből vagyunk” jótékonysági 

futás rajtjánál az egész ország láthatta impozáns épületeinket és parkunkat. Szeptemberben 

Kulturális Örökség Napi rendezvénynek adtunk otthont, novemberben Máté Csaba, a 

Ferencváros labdarúgócsapatának korábbi vezetőedzője tartott érdekes előadást az 

érdeklődőknek. Perczel Mór születésnapján avattuk a honvédtábornok szobrát, amely 

felújítva, korábbi városközponti helyéről került át igazán méltó helyére, a kúria udvarába. 

Hónap végén a Tolna Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara partnertalálkozóját rendezték 

meg nálunk, ahol bemutatásra került egy, a NAV Tolna Vármegyei Adó- és 

Vámigazgatóságával közösen készített TOP 100 kiadvány is. Az évet a polgármesteri 

évértékelő vállalkozói fogadással zártuk. A rendezvényteremben és a folyosón elhelyezett, 

Kovács Ferenc festőművész állandó kiállítása továbbra is keddenként délelőtt és 

csütörtökönként délután tekinthető meg, de előre egyeztetett időpontban bármikor, bárkinek 

szívesen megmutatjuk a festményeket. 
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A rendezvényterem 20 000,- Ft/óra vagy 100 000,- Ft/nap áron bérelhető. Szabadtéri 

rendezvény és esküvői polgári szertartás 50 000,- Ft/alkalom, lakodalom 150 000,- Ft/alkalom 

áron vásárolható meg. A szállásdíjak 10 000,- és 13 000,- Ft között mozognak. A 

rendezvényterem bérlés árszabás tekintetében megkülönböztetjük a fűtési időszakon kívüli és 

a fűtési időszaki értékesítési összegeket. A tavalyi évben a szálláshely-értékesítésből összesen 

3 065 858,- Ft, a rendezvényterem hasznosításából 1 447 000,- Ft bevételre tett szert 

intézményünk. Tavaly összesen 259 fő belföldi és 30 külföldi vendég által eltöltött 

vendégéjszakát értékesítettünk. 
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Éjszakák száma (db) Magyar 

(fő) 

külföldi (fő) 

Egy éjszakát eltöltött vendégek száma 103 0 

Két éjszakát eltöltött vendégek száma 34 5 

Három éjszakát eltöltött vendégek száma 20 0 

Négy éjszakát eltöltött vendégek száma 7 5 

Összesen 259 30 
Vendégéjszakák száma a 2023.04.15.-2023.10.15. közötti időszakban 

 

Hónap belföldi vendégéjszaka (db) külföldi vendégéjszaka (db) Összesen (db) 

Április 10 0 10 

Május 18 0 18 

Június 32 4 36 

Július  48 0 48 

Augusztus 79 6 85 

Szeptember 26 15 41 

Október  46 5 51 

Összesen 259 30 289 
Vendégéjszakák havi bontásban a 2023.04.15. – 2023.10.15. közötti időszakban 

A Perczel-kúriában továbbra is a gazdaasszony munkakörű kolléganő dolgozik teljes 

státuszban. A hat órás munkaidőben foglalkoztatott rendezvényszervező kolléganő április 15. 

és október 15. napjai között van foglalkoztatva, a korábban említett energiaárak negatív 

hatásai miatt. Az eredeti kolléganőnk szülési szabadságát tölti 2024. október 31. napjáig, a 

helyére 2022. augusztus 1-jével, határozott időre felvett munkatársunk áprilistól októberig 

volt állományban. Ő idén tavasszal biztosan nem fog visszatérni közénk, nem hosszabbítjuk 

meg a munkaszerződését, pótlását intézményen belüli átszervezéssel fogjuk 2024-ben 

megoldani. Elmondható, hogy munkavállalóink nagy munkabírásúak, rugalmasak, 

kiemelkedő elhivatottsággal végzik mindennapos teendőiket. 

Az idei évben nagyságrendekkel szeretnénk előre lépni a rendezvényszervezés és 

szálláshelyek értékesítésének számában, a személyi állomány változtatásában meghozott 

döntésnek is ez áll a hátterében.  

 

A közüzemi mérőóra-állások változása 2023.01.01. – 2023.12.31. közötti időszakban 

 

Perczel-

kúria 

Mérőóra gyári 

száma 
Mértékegység 2023.01.01. 2023.12.31. Fogyasztás 

Gáz 35540808206571 m3 17 100 20 390 3 290 

Villany 440082010010472 kWh 15 310 21 468 6 158 

Víz I. 20-003584 m3 582 732 + 16 166 

Locsolómérő 210324024 m3 100 130 30 
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VÁRALJAI IFJÚSÁGI TÁBOR 

 

A Váraljai Táborban a 2022-es esztendőt követően a tavaly is remek évet zártunk. Ugyan nem 

növeltük az előző évi értékesített szálláshelyek számát, az áremelés miatt a bevételeink 16 %-

kal nőttek.  

2023-ban is két Petőfis héttel nyitottuk a táborozási időszakot, az első héten egy kisebb, míg 

második héten egy szinte teltházas csoportot fogadtunk. Ezt követően a Széchenyi iskolásokat 

láttuk vendégül, akit szintén teljesen megtöltötték a tábort. Már negyedik alkalommal 

fogadtuk tavaly az újpesti hátrányos helyzetű fiatalokat, akik 55 fővel látogattak el ismét 

hozzánk. Régi, visszatérő táborozóink a népzenészek, érdekesség, hogy külhoni magyar 

területekről is érkeznek muzsikosok Váraljára. A kutyás tábor résztvevői is hosszú évek óta 

térnek vissza, remek kapcsolatot ápolunk velük, tavaly ötvenen voltak Váralján. Hosszú távon 

gondolkodva örömteli, hogy távolabbi helyekről is érkeznek hozzánk új vendégek, hiszen ez 

lehet az alapja annak, hogy kibővítsük a vendégkörünket és népszerűsítsük a 

szolgáltatásainkat. Tavaly újra nálunk pihent a nyíregyházi Diabetikus Tábor 70 lakója. Ez 

újra nagy kihívás volt az étkeztetés tekintetében is, vendégeink újra elégedetten távoztak 

tőlünk. Mi annyira nem voltunk elragadtatva a viselkedésüktől, sajnos kárt is okoztak, de a 

megfelelő intézkedéseket megtettük a kialakult helyzet rendezése érdekében. 2023-ban a 

szászvári katolikus közösség két turnusban szervezett hittan tábort 100 gyermekkel. Harmadik 

alkalommal adtunk otthont a Tolna Megyei Szakképzési Centrum Perczel Mór Technikum és 

Kollégium gólyatáborának, a diákok és nevelőik augusztus végén ismét benépesítették a tábor 

területét. Vendégeink voltak még különböző egyesületek tagjai, általános iskolások, kárászi 

faluépítők, valamint minden hónapban visszatérnek hozzánk a sámán dobos vendégeink is, 

akik 15-20 fővel egy éjszakát töltenek alkalmanként a táborban. Ismét nálunk vendégeskedtek 

az Agapenta Keresztény Szellemiségű Kulturális Alapítvány lakói. A koronavírus járvány 

előtt a legnagyobb táborunk volt, minden évben 120-130 fővel érkeztek hozzánk. 2022-ben 

40, tavaly már 60 fővel érkeztek újra hozzánk, látható, hogy évről-évre próbálják 

visszaduzzasztani a résztvevőik számát. Szállásértékesítés szempontjából, az előzetes 

foglalásokat nézve kiemelkedő év lehet a 2024-as is. Gyakorlatilag május közepétől 

szeptemberig már most szinte teljes kihasználtság prognosztizálható.  
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Éjszakák száma (db) Magyar (fő) külföldi (fő) 

Január 0 0 

Február 0 0 

Március 0 0 

Április 12 0 

Május 60 0 

Június 73 0 

Július 204 18 

Augusztus 118 0 

Szeptember 20 0 

Október 8 0 

November 0 0 

December 0 0 

Összesen 495 18 
Vendégéjszakák havi eloszlása  a Bakancsos szálláshelyek tekintetében 2023.01.01.-2023.12.31. közötti időszakban 

 

Éjszakák száma (db) Magyar (fő) külföldi (fő) 

Január 16 1 

Február 0 0 

Március 23 0 

Április 24 0 

Május 496 0 

Június 988 7 

Július 1749 0 

Augusztus 865 0 

Szeptember 219 2 

Október 61 0 

November 10 0 

December 0 0 

Összesen 4451 3 
Vendégéjszakák havi eloszlása  az ifjúsági szálláshelyek tekintetében 2023.01.01.-2023.12.31. közötti időszakban 

 

A Váraljai Ifjúsági Tábor területén sajnos tavaly sem tudtunk ingatlan-fejlesztéseket 

végrehajtani. A korábbi években végbement hatalmas mértékű beruházások után három 

épületegység van még vissza a teljes megújuláshoz, a két korábbi nevelői szoba, illetve a 

foglalkoztató épületének külső felújítása. Ennek megoldása az egységesség miatt fontos 

ugyan, de nem égető kérdés. Egyrészt a nevelői szobákat, amióta a Bakancsos házak 

elkészültek, már csak raktározásra használják a csoportok, a nevelők kivétel nélkül az 

apartmanokban kérnek szállást. Másrészt a foglalkoztató belülről teljesen megújult, itt 

tetőcsere és külső homlokzat felújítás lesz majd a feladat. A jelenlegi nevelői házak 

felújításának két lehetőségét látjuk: vagy a Bakancsosok mintájára apartmanként kellene 
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kialakítani őket, de az egyiket mindenképpen gondnoki házzá lehetne átalakítani. Ez utóbbi 

esetben akár olyan gondnokot lehetne majd a későbbiekben – jelenlegi kollégánk nyugdíjba 

vonulása után – alkalmazni, aki életvitelszerűen a táborban lakik. Ez mellett szólnak, hogy az 

állandó jelenléttel még biztonságosabbá válna az ingatlan, másrészt rugalmasabban tudna 

működni a szállásértékesítés folyamata. 

 A Váraljai Ifjúsági Táborról összességében elmondható, hogy a fejlődés és korszerűsítés 

útján elindított folyamat végső szakaszában léphetünk. Reményeink szerint belátható időn 

belül lehetősége lesz az önkormányzatnak a két nevelői épület és a foglalkoztató felújításának 

finanszírozására, ezzel lehetne lezárni végleg a 2018-ban elindított, jelenleg 400 millió forint 

környékén járó fejlesztést. 

Az üzemeltetésből adódó karbantartási feladatokat itt is elvégeztük a tavalyi évben. Minden 

évben elvégezzük a rágcsálóírtást és a legionella vízvizsgálatokat. Az alsó csúszkapályán 

acélsodronyt kellet cserélni 160 909,- Ft értékben. Csaptelepet cseréltünk és a betonpályán 

újrafestettük a felfestett játékokat. Vásároltunk egy új mikro sütőt és egy fűkaszát. A tavalyi 

évben a megnövekedett vendégforgalommal arányosan nőtt a villanyenergia és vízfogyasztás 

a táborban. A napelemes visszatermelési adataiból látszik, hogy vagy nem működik rendesen, 

vagy a földrajzi adottságok és/vagy leárnyékolás miatt eleve nem is tud többet termelni a 

rendszer. Ahogy az intézmény minden telephelyén, úgy Váralján is indokolt ennek teljes 

felülvizsgálata a leghatékonyabb működtetés elérése céljából. 

Bonyhád Város Önkormányzata a Képviselő-testület döntése értelmében továbbra is segíti a 

bonyhádi gyermekek táboroztatását. A bonyhádi lakóhellyel rendelkező, általános iskolás 

gyerekek napi 2 000,- Ft/fő támogatásban részesülnek, ezáltal csökkentve a családok 

kiadásait. A tábori díjtételekről egyrészt a Bonyhád Város Önkormányzata 4/2016. (II.19.) 

számú, a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló rendelete, másrészt a 113/2023. (V.24.) sz. 

határozata rendelkezett a 2023-as évben. 

Feladatunk, hogy a fejlesztéseknek köszönhetően keresettebbé vált ingatlanunkból 

folyamatosan próbáljuk a kihasználtságot és a profitot növelni. A tavalyi nyáron nem igen 

voltak üres járatok, a szálláshelyeket folyamatosan tudtuk értékesíteni. Cél, hogy a foglalási 

számokat évről-évre picit újra növelve, különböző, akár egymásnak idegen csoportok egy 

időben történő kiszolgálását érjük el. 

A jó gazda szerepe, az önkormányzati vagyon védelme, értékeink megóvása nagyon fontos 

része a mindennapos munkánknak, amely egyben felelősség is. A tábor felújításait követően 

az egyik legfontosabb feladatunk az ingatlan teljes egészének megóvása is. A tábor körül 

kialakított kerítés megoldja a védelem lényegi kérdését, de az állandó személyi jelenlétnél és 

a folyamatos ellenőrzéseknél kevés hatékonyabb eszköz áll a rendelkezésünkre. Tervben van 

pár kamera felhelyezése is, mert időnként azért meg-megjelennek az ingatlanunk környéken 

hívatlan vendégek is. 

A Váraljai Ifjúsági Táborban a tavalyi évben is egy fő 8 órás munkavállaló dolgozott 

gondnoki munkakörben. A munkatársunk önállóan dolgozik, a napi kapcsolat természetesen 

vele is működik. A tábor területe mindig gyönyörű állapotban van, a kolléga a sajátjaként 

tekint a munkavégzésének helyére. Amennyiben további munkaerőre van szüksége, azt 
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intézményen belüli átcsoportosítással oldjuk meg. A szezonban a takarító kolléganők 

rendszeresen jártak segíteni Váraljára, teszik ezt azért is, mert ekkor a sportcsarnokban 

kevesebb a teendőjük. A Perczel-kúriában dolgozó kolléganők is besegítettek egy-egy olyan 

nap, amikor két turnusváltás azonos napra esett. 

 

Tábori díjtételek 

 2022. év      2023. év 

A táblázatban szereplő árak bruttó összegek, a szállásdíjra 200,- Ft/fő/éj IFA számolandó fel 18 éves kor felett 

 

A közüzemi mérőóra-állások változása 2023.01.01. – 2023.12.31. közötti időszakban 

 

Szállásdíj: 4 000,-Ft/fő/éj Szállásdíj: 5 000,-Ft/fő/éj 

Étkezés:      Étkezés:      

reggeli 589,- Ft/fő/nap reggeli 725,- Ft/fő/nap 

ebéd 1 181,- Ft/fő/nap ebéd 1 454,- Ft/fő/nap 

uzsonna 293,- Ft/fő/nap uzsonna 361,- Ft/fő/nap 

vacsora 885,- Ft/fő/nap vacsora 1 090,- Ft/fő/nap 

Étkezés összesen: 2 948,- Ft/fő/nap Étkezés összesen: 3 630,- Ft/fő/nap 

Konyhai szolgáltatás 500,- Ft/fő/nap Konyhai szolgáltatás 500,- Ft/fő/nap 

Foglalkoztató bérlés 20 000,- Ft/alk. Foglalkoztató bérlés 20 000,- Ft/alk. 

Sátorhely 1 000,- Ft/fő/éj Sátorhely 2 000,- Ft/fő/éj 

Terembérleti díj 20 

főig 

Terembérleti díj 20+ 

fő 

40 000,- Ft/nap 

60 000,- Ft/nap 

100 000,- Ft/nap 

Terembérleti díj 20 főig 

Terembérleti díj 20-49 fő 

Terembérleti díj 50+fő 

40 000,- Ft/nap 

60 000,- Ft/nap 

100 000,- Ft/nap 

Vizesblokk bérleti díj. 300,- Ft/fő/nap Vizesblokk bérleti díj. 300,- Ft/fő/nap 

Váraljai 

Ifjúsági 

Tábor 

Mérőóra gyári száma Mértékegység 2023.01.01. 2023.12.31. Fogyasztás 

Víz C10H000109 m3 620 1179 559 

Villany 003101711400000402 kWh ------ ------- 19 237 

Villany napelemes 

visszatermelés 

kWh 10 070  11 670 1 600 
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Étkeztetési szolgáltatás ellátása 

Bonyhád Város Önkormányzata a gyermekek védelméről és gyámügyi igazgatásról szóló 

1997. évi XXXI. törvény 21/A. §-a, 21/C. §-a pontjaiban meghatározottak szerint kötelezett 

az általa fenntartott óvodában és a közigazgatási területén az állami intézményfenntartó 

központ által fenntartott nevelési-oktatási intézményben a gyermekétkeztetés, valamint a 

szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 62. § és 67. §-aiban 

foglaltak szerint a szociális étkeztetés és a Bonyhádi Sportcentrum által üzemeltetett Váraljai 

Táborban táboroztatási étkeztetés biztosítására. A nyílt közbeszerzési eljárást az 

önkormányzat lefolytatta és annak nyertesével, az albertirsai székhelyű Eatrend Kft-vel kötött 

2020. október 2. napján szolgáltatási keretszerződést. A szerződés határozott időtartamú, 

2025. augusztus 31. napjáig szól. Mint ismert, korábban egy nagymányoki vállalkozó, majd a 

bonyhádi RITT 2000 Kft. oldotta meg az étkeztetési szolgáltatást. Mindkettő esetében meg 

voltunk elégedve a szolgáltatás minőségével, apróbb problémáktól eltekintve a felek 

rugalmasságának is köszönhetően a vendégeink is az igényeknek megfelelő szolgáltatásban 

részesültek. 

A harmadik tábori szezonon vagyunk túl, az első évhez képest javult a szolgáltatás minősége, 

de még mindig vannak mind minőségi, mind mennyiségi problémák a szolgáltatással 

kapcsolatban. Ezeket rendre jelezzük is a szolgáltató felé, kisebb nagyobb sikerrel. Egy –egy 

reklamációt követően ideig-óráig javul a helyzet, aztán ismét problémával kell 

szembesülnünk.  

 

A közbeszerzési eljárásban nyertes Eatrend Kft. által meghatározott 1 200,- Ft/fő/négy 

étkezés/nap + Áfa, azaz 1 524,- Ft ár a következő bontásban alakult ki:  

 

 

Étkezés díja 

összesen 

Reggeli Ebéd Uzsonna Vacsora 

1 200,- Ft 180,- Ft 580,- Ft 60,- Ft 380,- Ft 

 

A szolgáltató 2021 novembere óta folyamatos – mind szóbeli egyeztetések, mind írásos 

megkeresések formájában – több alkalommal kezdeményezte a szolgáltatási keretszerződés 

módosítását, rendkívüli árindexálás beépítését a szerződésbe az alapanyag-, valamint a bér- és 

közüzemi költségek jelentős emelkedése okán. A Képviselő-testület a 2022. június 30-i ülésén 

a következő nettó szolgáltatási árakat határozta meg 2022. szeptember 1. napjával: 

 

Étkezés díja 

összesen 

Reggeli Ebéd Uzsonna Vacsora 

1 478,- Ft 222,- Ft 714,- Ft 74,- Ft 468,- Ft 

 



- 43 - 
 

2023-ban is változott az ár. A KSH adatai szerint 2022-höz képest a nettó átlagkereset 18,4 

%-kal emelkedett, az élelmiszer árakban 40 %-os és a közüzemi költségekben is jelentős 

emelkedés következett be az idén. Az önkormányzati képviselő-testület döntése alapján tavaly 

az alábbi nettó áron szolgáltatott részünkre az Eatrend Kft:  

 

Étkezés díja 

összesen 

Reggeli Ebéd Uzsonna Vacsora 

1 775,- Ft 267,- Ft 857,- Ft 89,- Ft 562,- Ft 

 

A közétkeztetésre vonatkozó táplálkozás-egészségügyi előírások, a nyersanyag-kiszabás, az 

étrendtervezés és összeállítás, a felhasználási előírások, a korlátozások és tilalmak, a diétás 

étkeztetés szabályai és a hatósági ellenőrzések egy olyan bonyolult rendszert képeznek, amely 

sokszor rugalmatlan és gyakorlatilag nem lehet benne pozitív előre lépést elérni. Három év 

telt el a közös munkával. Reménykedünk abban, hogy a szolgáltatási árak emelése pozitív 

minőségi és mennyiségi változásokat hoznak, amikkel a vendégeink is maradéktalanul 

elégedettek lesznek.  
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Váraljai bevételek 2023. 

 

     

  étkezés szállás egyéb bérlet összesen 

január 0 Ft 206 647 Ft 280 000 Ft 486 647 Ft 

február 0 Ft 58 400 Ft 4 500 Ft 62 900 Ft 

március 0 Ft 96 133 Ft 4 000 Ft 100 133 Ft 

április 0 Ft 252 381 Ft 12 000 Ft 264 381 Ft 

május 0 Ft 1 754 962 Ft 5 000 Ft 1 759 962 Ft 

június 2 199 879 Ft 3 188 161 Ft 181 012 Ft 5 569 052 Ft 

július 978 836 Ft 2 122 491 Ft 230 000 Ft 3 331 327 Ft 

augusztus 1 372 419 Ft 11 626 179 Ft 119 500 Ft 13 118 098 Ft 

szeptember 0 Ft 1 439 380 Ft 340 000 Ft 1 779 380 Ft 

október 424 418 Ft 1 283 481 Ft 260 000 Ft 1 967 899 Ft 

november 8 293 Ft 262 800 Ft 5 000 Ft 276 093 Ft 

december 0 Ft 0 Ft 0 Ft 0 Ft 

 4 983 845 Ft 22 291 015 Ft 1 441 012 Ft 28 715 872 Ft 

 

 

SPORT-ÉLET-MÓD 

 

2020-ban nagy reményekkel hívtuk életre a Sport-Élet-Mód névre elkeresztelt előadás-

sorozatunkat. A COVID járvány következtében kimaradt másfél év, 2022 tavaszán a Paksi FC 

két ügyvezetője látogattak el hozzánk és mutatták be a Tolna Vármegyei egyesületet.  

Tavaly két remek eseményt is nyélbe tudtunk ütni, amivel kedveskedni tudtunk a 

sportbarátoknak. A Solymár Imre Városi Könyvtár által szervezett XXII. Völgységi 

Könyvfesztivál utolsó, sportos napján a nagyszínpadon beszélgettünk Baróti Árpáddal. A 

bonyhádi válogatott röplabdás őszintén beszélt a karrierjéről, érdekes kulisszatitkokat árult el 

a sportban töltött közel húsz évéről. Az azóta Boros Dezső díjas kiváló sportolóval folytatott 

beszélgetést több százan követték figyelemmel, öröm volt őt hallani, ahogy szerényen beszélt 

a sportról, családról, elhivatottságról és az alázatosságról.  

Intézményünk meghívására 2023. november 8-án Máté Csaba, a Ferencváros egykori 

vezetőedzője látogatott városunkba. A labdarúgó szakember bemutatta, hogyan dolgozott az 

országos legnagyobb klubjánál több mint tíz évig, hogyan szolgálta ki a felette dolgozó 

külföldi sztáredzőket és miben változtatott, amikor ő maga kapta meg a stafétát. Nagyon 

érdekes előadás volt, a számos szakembert a soraiban tudó hallgatóság kicsit bepillantást 

nyerhetett a kulisszák mögé. A közel kétórás előadás során kiderült, hogy Csaba minden 

tekintetben profivá vált az elmúlt 15 évben: szaktudásban, gondolkodásban, mentalitásban. És 

ami talán még fontosabb: megmaradt szerénynek és alázatosnak lenni. Tartalmas prezentáció 

volt, amiből a résztvevők nagyon sokat tanulhattak.  
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A tavalyi évben megtartott két előadás bebizonyította, hogy jó ötlet volt életre hívni a 

sorozatot, hiszen újra közel tudtuk hozni azokat az embereket, akik köztünk élnek és közülünk 

indulva értek el kimagasló sporteredményeket. 

 

 

 

NTAK 

A Nemzeti Turisztikai Adatszolgáltató Központ (NTAK) a Magyar Turisztikai Ügynökség 

(MTÜ) által vezetett digitális adatszolgáltatási rendszer, aminek fő célja a hazai turizmus 

versenyképességének növelése. A szektor digitalizációja lehetővé teszi az anonimizált 

forgalmi és statisztikai adatok gyűjtését minden magyarországi szálláshely részéről, 

tökéletesen valós időben. Az ilyen mennyiségű, naprakész információ teljesen új távlatokat 

nyit meg a turizmusfejlesztés terén, így az ügynökség képes pontosabb előre jelzéseket 

készíteni és hatékonyabb marketingkommunikációt folytatni a későbbiekben. A rendszerbe 

érkező személyes és statisztikai adatok alapján a legfontosabb turisztikai mérőszámokat lehet 

látni egy adott szálláshelyről, városról, turisztikai térségről vagy éppen az egész turisztikai 

szektorról: hány vendég, melyik országból, hány napot töltött el hazai szálláshelyeken, milyen 

szolgáltatásokat vett igénybe és mennyit költött. 

Az intézmény kétféle szoftvert használ. Az egyik a Felhőmatrac, egy jutalékos rendszer az 

eltöltött vendégéjszakák után, ezt a Váraljai Ifjúsági Házaknál használjuk. A másik a 

vendegem.hu egy ingyenes állami szoftver, azért nem kell fizetnünk, mert az adott 

szállástípusból nem rendelkezünk 8 szoba vagy 16 fő feletti kapacitással. Ezt a Perczel-kúria 

és a Váraljai Bakancsos Házak szálláshelyeknél alkalmazzuk. 

A valóságban ez úgy működik, hogy a foglalás utáni kapcsolatfelvételkor értesítjük a 

vendégeket, hogy érkezéskor milyen hivatalos okmányokra lesz szükségünk a szállásadáshoz.  

A bejelentkezésnél a szoftverbe épített okmányolvasó segítségével érkeztetjük az 

elszállásolandó személyeket. Ez azt jelenti, hogy bármikor érkezik is a vendég, rendelkezésre 

kell állni, hiszen a rendszer minden éjfélkor automatikusan zár és utólag nincs lehetőség a 

felvitelre. Egy megoldás lehetne a személyes kontaktolás elkerülésére, az okmányok 

elektronikus úton történő továbbítása, de ennek pedig adatvédelmi aggályai vannak. A vendég 

távozásakor utaztatni kell a rendszeren belül, ezzel záródik a foglalás.  
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A jogszabály minden hazai szálláshely számára előírja a minősíttetést, amelyet a Magyar 

Turisztikai Minőségtanúsító Testület (MTMT) végez el. Az eljárás lefolytatásának első 

lépéseként a regisztrációt elvégeztük, a testület a szálláshely minősítését egy későbbi 

időpontban, helyszíni szemle során fogja elvégezni. 

 

IDEGENFORGALMI ADÓ 

Intézményünk a jogszabályi követelményeknek eleget téve 2019-ben kezdte meg a Váraljai 

Ifjúsági Tábor és a Bakancsos Házak vendégei után megfizetni az idegenforgalmi adót. A 

Perczel-kúria intézményhez csatolásával pedig e telephelyünk tekintetében is lett 

adófizettetési kötelezettségünk a tavalyi évtől kezdődően. Az adófizetési kötelezettség 

kiterjed a 18. életévét be nem töltött magánszemélyek kivételével az összes vendégre, akik 

vendégéjszakát töltenek el Váralján. Ez alól kivételek a gyermektáboroztatásban részt vevő 

pedagógus vagy kísérő, aki a feladatát munkaidőben látja el, valamint a helyi lakosok. Az adó 

mértéke Váralja vonatkozásában 200,- Ft/fő/vendégéjszaka, Bonyhád tekintetében 300,- 

Ft/fő/vendégéjszaka, amely összegek az aktuális önkormányzat adóbevételeit növelik. 2023. 

január 1. – 2023. december 31. napja között a Perczel-kúria tekintetében 82 200,- Ft, míg a 

Váraljai Ifjúsági Tábor és Bakancsos Házak vonatkozásában 355 500,- Ft idegenforgalmi adó 

került megfizetésre az adóhatóság felé.  

 

 Vendégéjszaka 

(db) 

Vendégszám 

(fő) 

IFA vendégéjszaka 

(db) 

IFA befizetés 

(Ft-ban)  

Váralja Ifjúsági 4 455 1 402 1 318 263 600,- 

Váralja Bakancsos 513 115 459 91 800,- 

Perczel-kúria 289 167 274 82 200,- 

Összesen 5 257 1 684 2 051 437 600,- 

 

 

MOZDULJ BONYHÁD! 2023 

2023-ban kilencedik alkalommal került megrendezésre a „Mozdulj Bonyhád!”, amely évek 

óta a bonyhádi fiatalok sportos szünidei időtöltését elősegíteni igyekvő programsorozat. 

Intézményünk a Dobogó Egyesülettel és Bonyhád Város Önkormányzatával karöltve, 2019-

ben első alkalommal vett részt a vakációs programok megvalósításában. A világjárvány miatt 

sajnos a MB! 2020. és 2021. évi programjai elmaradtak, így nem tudtunk szabadidős 

programokat szervezni a fiataloknak. Tavaly tizenhat nyári programot hirdettünk meg, ezek 

közül tíz esemény került végül megrendezésre. Volt fesztiválfutás, sporttábor, túrázás, 

bójakereső verseny, medencekerülő, kerékpártúra és barangoló tájékozódási verseny is. 

Sajnos a kenuzást az időjárás kedvezőtlen alakulása miatt kétszer is halasztani kellett és végül 

nem is sikerült leutazzuk Bajára. A foci tornákra már nincs kereslet, ezért azokat kihagyjuk 

jövőre, helyette éjszaka focit fogunk szervezni. 
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Elégedettek lehetünk a programsorozattal, igazán remek napokat tölthetünk együtt fiatalokkal 

és idősekkel egyaránt. A résztvevők számát illetően nekem van hiányérzetem, a jövőben azon 

fogunk dolgozni, hogy még népszerűbbé tegyük a programokat és még több ember vegyen 

részt rajta. A programsorozat résztvevőinek száma 5-600 között volt tavaly, mindenképpen az 

1000 fő felé szeretnénk tendálni a jövőben. A két legnépszerűbb és legtöbb embert vonzó 

esemény a fesztiválfutás és az Ifjúsági Parkban megtartott bójakereső volt.  

A meghirdetett nyereményakcióval kapcsolatban is mást gondolok, sokkal nagyobb 

lehetőséget látok benne, mint egy-egy osztályfőnök-pedagógus. Kevesen vannak, de hála 

istennek van pár bonyhádi pedagógus, aki csapatépítési lehetőségkén fogja fel a sorozatot. 

Igazán megsüvegelendő dolog. Csapatot épít és ezt még díjazzuk is. 2023-ban a Széchenyi 

8/D. osztálya lett az első helyezett, ezzel 150 000,- Ft értékű táborozási támogatást nyertek 

intézményünktől. A második helyezett a Petőfi 2/B., harmadik pedig a Petőfi 3/B. osztálya 

lett, előbbi 100 000,- Ft, utóbbi 75 000,- Ft támogatásban részesült.  
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SPORTLÉTESÍTMÉNYEK MAGYARORSZÁGI SZÖVETSÉGE 

2019 áprilisa óta vagyunk tagja a Sportlétesítmények Magyarországi Szövetségének, amely 

1991-ben azzal a céllal alakult meg, hogy a sportlétesítményekben dolgozó munkavállalóknak 

is legyen gazdasági és szakmai érdekvédelme és szakmai, fejlődési iránymutatása. A 

megalakulástól napjainkig eltelt idő bebizonyította, hogy van létjogosultsága az ilyen irányú 

szervezetnek. A szövetség tagjai között vannak stadionokat, uszodákat, jégcsarnokokat, 

sportcsarnokokat és más sportlétesítményeket üzemeltető intézménynek és cégek. 

 

HONLAP, KÖZÖSSÉGI OLDALAK, MARKETING MEGJELENÉS 

Megalakulásunk óta nagy erőfeszítéseket teszünk a Bonyhádi Sportcentrum marketing 

megjelenése és reklámozás-fejlesztése érdekében. Az intézményünk honlapja és facebook 

profilja naprakész aktualitásokról tájékoztatja az érdeklődőket. Mind a weboldal, mind a 

közösségi oldal igényes és szolid arculattal rendelkezik, minőségét naprakészsége garantálja. 

Programjainkról állandó tájékoztatást kapnak a látogatóink és követőink, minden héten 

figyelemfelkeltő hirdetésekben ajánljuk magunkat és programjainkat. A honlapunkon állandó 

megjelenési lehetőséget biztosítunk az intézményünk egyesületei számára, akik szinte napi 

rendszerességgel tájékoztatják a szurkolóikat az aktuális eseményeikről, a csapatok körüli 

mindennapos munkáról.  
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Intézményünk programjait színes plakátokkal hirdetjük. Ebben kiemelkedő munkát végez a 

pénzügyi-gazdasági ügyintéző kolléganőnk, aki korábbi munkahelyén szerzett tapasztalatait a 

művészi gondolkodásmóddal vegyítve készíti el az egyedi, stílusos és szép megjelenésű 

marketing anyagokat, melyből néhány a mostani beszámolót is színesíti. 

Reklámszolgáltatás tekintetében is élen járunk. Mind a Bonyhádi Sportcsarnokban, mind a 

Bonyhádi Sportpályán megtalálhatók a bonyhádi és városkörnyéki vállalkozásokat hirdető 

minőségi reklámfelületek.  

 

JÖVŐKÉP 

A beszámoló zárásaként néhány mondatban összefoglalom, milyen intézményi szintű terveink 

vannak a közeljövőben. 

A Váraljai Ifjúsági Tábor több éve tartó fejlesztésének utolsó üteme előtt állunk. Bonyhád 

Város Önkormányzata további támogatásában bízva, a még fel nem újított két (és fél) 

épületegység felújítását próbáljuk majd befejezni, hogy elmondhassuk, öt év alatt tetőtől 

talpig megújult az ingatlan. 

Évek óta teszünk erőfeszítéseket azért, hogy Bonyhádon is legyen Kosárliget pálya. A hat 

palánkos, egyedi műanyag borítással, lelátóval, világítással rendelkező szabadtéri 

sportpályának már a tervezett helyszíne is körvonalazódik. Polgármester Asszony és a BKSE 

elnöke is több alkalommal is tárgyalt az MKOSZ főtitkárával, a jelenleg zajló szövetségi 

sportberuházások függvénye, hogy TAO-n keresztül lesz-e esély a kivitelezésre. 

Szeretnénk a működő programjainkat a jövőbe is megtartani és tovább fejleszteni. 

Amennyiben lehetőségeink engedik, lesz FitMotion és lesznek SPORT-ÉLET-MÓD 

előadások. Szervezünk edzőtáborozásokat és teremlabdarúgó tornákat, lesznek szülinapok és 

véradás, tartunk nyári és őszi sportos tábort, ismét meghívjuk a bonyhádi pedagógusokat egy 

elsősegély bemutatóra és még színvonalasabb programokat fogunk kínálni a Mozdulj 

Bonyhád! programsorozatban. Lesz sakk szimultán a felnőtteknek és légvárvilág a 

gyerekeknek, valamint ismét tervezünk nyilvános sportesemény-kivetítést is. Szálláshely-

szolgáltatás és rendezvényszervezés területén udvarias kiszolgálással, maximálisan 

kihasználva lehetőségeinket fogunk továbbra is azért dolgozni, hogy intézményünk és 

városunk hírnevét tovább öregbítsük országszerte.  

Az egyik legfontosabb számomra, hogy az anyagi megbecsülés mellett olyan 

munkakörülményeket teremtsünk a kollégáinknak, hogy a munkájukban ki tudjanak 

teljesedni, magukénak érezzék a feladatot, szeressék a munkahelyüket, hogy továbbra is 

csapatban gondolkodjanak. A központi béremelésből intézményünk dolgozói rendre 

kimaradnak, a minimálbér és a garantált bérminimum emelkedésének, valamint az 

önkormányzat saját erőből történő kötelezettségvállalásának köszönhetően emelkedett ismét a 

fizetésünk.  
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A későbbiekben is mindent elkövetünk annak érdekében, hogy telephelyeinknek jó gazdái 

legyünk. A magas színvonalon felújított épületeink jelenlegi állapotát minden erőnkkel, 

időnként másokkal konfrontálódva igyekszünk megőrizni. Szeretnénk továbbra is kapocs 

lenni a sportegyesületek és az önkormányzat között, megkönnyítve ezzel a mindennapos 

működésüket. Továbbra is szeretnénk meghatározó szereplői lenni a helyi sportéletnek. Ehhez 

kérem a T. Képviselő-testület további bizalmát és támogatását. 

 

Bonyhád, 2024. március 1. 


